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l'arxiu històric

Santa Caterina
Xiquets i xiquetes de Vinaròs viuen una jornada 
d’activitats i mantenen la tradició de la celebració 

Conveni amb l’Agrupació de Pastisseria 
Permetrà desenvolupar el projecte “Vinaròs, l lépol” per 
dinamitzar el sector gastronòmic i turístic

El nou espai de

. S'ubica al primer pis de la Casa de la Cultura

. La sala de consultes duu el nom de Juan Bover Puig

Rastrillo solidario, 1 i 2 de desembre a l'Auditori
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X. Flores 

ACTUALITAT

L'Ajuntament de Vinaròs va inaugurar dimecres les 
noves dependències de l'arxiu històric municipal, 
la sala de consulta del qual duu el nom del que fora 
arxiver municipal, Juan Bover Puig. El nou espai 
va ser inaugurat pel diputat de Cultura, Hèctor 
Folgado, l'alcalde de Vinaròs, Juan Bautista Juan i 
el regidor de Cultura, Lluis Gandia, acompanyats  
d'altres autoritats municipals. L'arxiu es troba 
situat en el primer pis de la Casa de la Cultura, 
antiga biblioteca municipal, situada en l'avinguda 
Llibertat. Juan va indicar que l'adequació d'una 
sala per a consultar aquest arxiu “era una qüestió 
imprescindible, que ve marcada per la normativa, 
ja que l'arxiu històric d'una ciutat ha d'estar a 
disposició pública i el de Vinaròs no complia amb la 
llei d'arxius”. També va destacar el primer edil que 
gràcies al Plan Confianza es van realitzar millores 
en l'accessibilitat de l'edifici amb la instal·lació 
d'un ascensor, a més de la reforma de tota la 
primera planta, amb una sala per a guardar tot 
l'arxiu històric, un espai especial per als pergamins 
–llevat de la Carta Pobla, que requereix d’una 
custodia específica- així com una dependència per 

a l'arxiver municipal i una sala de consultes. A més, 
l'entrada està decorada amb diverses aquarel·les 
que el pintor Gabriel Puig Roda va realitzar de la 
família Aiguals de Izco. Unes obres que, segons va 
explicar l'edil de Cultura, Lluis Gandia, “quan vam 
accedir a l'equip de govern ens vam trobar que en 
el magatzem municipal aquests quadres estaven 
en condicions de conservació que no eren dignes, 
sota una uralita”. Gandia també va explicar que la 
sala de consulta duu el nom de Juan Bover, el que 
fora  arxiver municipal. “Era un desig de la família, 
i no podíem posar el seu nom a l'arxiu, però si que 
ens vam comprometre a batejar la sala de consultes 
del mateix amb el seu nom, en reconeixement 
a aquest home clau, el primer que es va dedicar 
a posar ordre en l'arxiu històric municipal”, va 
apuntar. Gandía també va recordar que el primer 
dia de la legislatura “va arribar al consistori un 
expedient sancionador que obria la Generalitat 
per no complir amb la llei d'arxius”. Aquesta era, 
per tant, una de les prioritats que havien de fer-se 
realitat, segons l'edil popular, tant per evitar aquest 
tipus de sancions per no complir la llei i perquè 

l'arxiu de Vinaròs, un dels més importants del nord 
de la província, “tingués l'espai que es mereix”. De 
la seva banda, Folgado va assegurar que aquest 
edifici es convertirà a partir d'ara “en la casa de la 
memòria de Vinaròs”. “És un arxiu molt important 
per a la ciutat i per a tota la província de Castelló”, 
va assenyalar. I va concloure lloant “el compromís 
de l'Ajuntament de Vinaròs amb la cultura”. 

Digitalització 
Gandia va indicar que aquest és “el punt d'inici d'un 
treball que ha de continuar perquè la ciutat de 
Vinaròs pugui disposar per fi de l'arxiu històric que es 
mereix”. En aquest sentit, va assegurar que en qüestió 
de setmanes es presentarà l'inici de la digitalització 
d'aquest arxiu històric, del que al llarg d'aquest any 
ja s'han digitalitzat 35.000 pàgines, entre les quals es 
troben els quatre llibres de justícia, que daten dels 
anys 1438-1440 i la major part de llibres de comptes 
del Consell del segle XVII. Aquesta digitalització es 
posarà a la disposició del públic que vulgui consultar-
lo i permetrà una conservació dels documents 
originals, com va destacar l'edil i portaveu del PP.

La sala de consulta duu el nom de Juan Bover El Puig 
L'arxiu, que ja s’està digitalitzant, se situa en el primer pis de la Casa de la Cultura 

Vinaròs inaugura les noves dependències de l'arxiu històric 

El diputat de Cultura, Hèctor Folgado, l'alcalde, Juan Bautista Juan i el regidor de Cultura, Lluis Gandia, acompanyats 
d'altres autoritats municipals, van inaugurar el nou espai

La sala de consulta duu el 
nom de Juan Bover Puig

Els pergamins ocupen un lloc 
especial

El pròxim pas, ja iniciat, és la 
digitalització de l'arxiu

L'entrada, amb els integrants de la família Aiguals de Izco, quadres de Gabriel Puig Roda
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ACTUALITAT

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 
L’AJUNTAMENT

PLE DE 22 DE NOVEMBRE DE 2012

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació, si escau, de l’esborrany de 
l’acta de data 25-10-12.

2. Dació de compte de Decrets i 
Resolucions de l’Alcaldia, de conformitat 
amb el que disposa l’article 42 del R.D. 
2568/86 de 28 de novembre.

3. Reconeixement extrajudicial de crèdit 
núm. 5 per import total de 14.859’17 €. 
S’aprova per majoria, amb els vots a 
favor de PP, PSPV-PSOE, PVI i Esquerra i 
l’abstenció de Bloc Compromís

4. Proposta per a declarar deserta la 
licitació per a la contractació del servei 
d’impressió i còpia. Unanimitat

5. Proposta de desestimació de les 
propostes de programació presentades 
en la Zona Turística Nord. S’aprova per 
majoria, amb els vots a favor de PP i Bloc 
Compromís, el vot en contra de PSPV-
PSOE i PVI i l’abstenció d’Esquerra

6. Despatx extraordinari.

6.1. Moció presentada pel PSPV-
PSOE sobre els desnonaments. Bloc 
Comrpomís presenta una esmena 
d’addició. El PP presenta una esmena 
de susbstitució a la totalitat de la moció. 
S’aprova l’esmena del PP amb els vots a 
favor dels populars i el vot en contra de 
la resta de grups.

6.2. Lectura del manifest conjunt del 
25-N contra la violència de gènere

7. Precs i Preguntes.

El ple de l'Ajuntament de Vinaròs celebrat la nit 
del dijous 22 de novembre va tornar a desestimar, 
amb el vot favorable de PP i Bloc, el vot en contra 
de PSOE i PVI i l'abstenció de Esquerra, el desen-
volupament dels 21 PAI de la zona nord. Aquest 
punt va haver de tornar a ser dut a ple -a pesar que 
aquesta proposta ja es va desestimar al desembre 
de 2009- perquè una de les empreses promotores 
va presentar una demanda que el tribunal conten-
ciós administratiu va estimar i va concloure que 
els vots de PP i Bloc no van ser degudament ar-
gumentats, quan era preceptiu. Aquesta vegada, 
populars i nacionalistes van raonar la seva decisió 
i la proposta de desenvolupament d'aquesta zona 
turística nord va tornar a ser desestimada. L'edil 
d'Obres i Serveis, José Ramón Tárrega (PP) va obrir 
el torn d'intervencions explicant que aquests PAI 
“suposarien el desenvolupament de més de 2 mi-
lions de metres quadrats, la qual cosa és actual-
ment inviable, d'una banda perquè podrien que-
dar paralitzats i, per un altre, perquè l'Ajuntament 
no podria suportar els costos de manteniment de 
les noves infraestructures”. Tárrega va explicar que 
l'actual equip de govern va decidir que un equip 
extern de tècnics realitzessin un nou estudi de 
planificació urbanística de la zona, desestimant 
els PAI i les propostes d'adjudicació dels mateixos. 
Un estudi que “conclou que aquest desenvolu-
pament era innecessari al no poder absorbir-lo 
el mercat immobiliari ni l'Ajuntament sufragar 
les despeses de manteniment d'infraestructures”. 
De la seva banda, l'edil de Esquerra, Lluis Batalla 
va considerar  que la construcció del supervial i 
els 21 PAI “era un deliri, inviable que es dugués 
a terme”, mentre que la portaveu del PVI, Maria 
Dolores Miralles va indicar que va ser el PP qui 
va aprovar el PGOU de 2001 i que en ell ja estava 
projectat el supervial i les infraestructures ne-
cessàries que comportaven el desenvolupament 
dels PAI. Segons Miralles, la “sorpresa” va ser “el 
vot en contra de PP i Bloc a pesar dels informes 
tècnics favorables i sense argumentació alguna”. 
Per a la edila del PVI “d'haver-se aprovat el desen-
volupament, a dia d'avui estaria en fase avançada 
de tramitació”. I va demanar “que les possibles in-
demnitzacions repercuteixin directament sobre 

els edils que ho van desestimar”, augurant que, 
a la llarga, podria haver “un degoteig de sen-
tències contra el consistori”. El portaveu de Bloc 
Compromís, Domènec Fontanet, va lamentar, de 
la seva banda, que l'equip de govern dugués a 
aprovació el punt l’any 2009 a pesar del dictamen 
desfavorable de la comissió d'Urbanisme prèvia 
al ple, on PP i Bloc ja van mostrar el seu desacord 
estant en majoria. Fontanet també va considerar 
un “despropòsit” el desenvolupament de dos mi-
lions de metres quadrats “de cop”, apuntant que 
hi ha en el terme municipal “molts solars aban-
donats i només faltaven ara els 21 PAI de la zona 
nord”. Per a Fontanet, “el temps ens ha donat la 
raó, perquè a causa de la crisi hi ha molts PAI ini-
ciats però sense desenvolupar”. També va apun-
tar que no és moment que els propietaris paguin 
en aquest moment quotes d'urbanització “ja que 
seria la seva ruïna”. Jordi Romeu, pel PSPV, va re-
plicar a Fontanet que “la raó li ha donat el jutge a 
una empresa” i que “el temps no ha donat la raó 
a PP i Bloc, sinó que els hi ha tret”. Romeu va in-
dicar que “es vol donar a entendre  que PSOE i 
PVI volien desenvolupar els PAI, però vull recor-
dar que l'Ajuntament no és promotor, i l'única 
cosa que volíem era executar les infraestructu-
res necessàries d'aquella zona”. També va dir el 
portaveu socialista que els informes tècnics eren 
favorables. Va tancar el torn d'intervencions el 
primer edil, Juan Bautista Juan, que va matisar 
que és l'administració la que decideix iniciar o 
no els sectors de la localitat. Juan va qualificar de 
“barbaritat” voler desenvolupar 21 PAI i 2 unitats 
d'execució per a dos milions de metres quadrats. 
“Per a dur a aprovació una actuació urbanística 
d'aquest calibre es requereix de majoria absoluta 
i PSOE i PVI tenien el dictamen desfavorable de la 
comissió d'urbanisme. Tot i això, van decidir dur-
lo a ple”. També va recordar Juan que hi ha PAI 
iniciats fa temps, com el de Mercadona o el del 
Camí Fondo que estan paralitzats. Juan també va 
dir que per als propietaris hagués suposat la ruï-
na haver de pagar ara les quotes d'urbanització. 
“No és moment de precipitar-nos, sinó de fer les 
coses com correspon, és moment d'actuar amb 
coherència i criteri”, va concloure.

El ple torna a desestimar els PAI de la zona nord i el supervial 

X. Flores 

Moment del ple corresponent al mes de novembre
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ACTUALITAT

El ple de l'Ajuntament de Vinaròs corresponent 
al mes de novembre va aprovar una moció en 
la qual el consistori es compromet a seguir 
treballant amb les entitats bancàries perquè es 
comprometin a no deixar a cap persona sense 
habitatge digne i a instar als bancs a posar a 
disposició de les famílies desprotegides de la 
ciutat els habitatges tancats de que disposin a 
través del lloguer social i a l'Institut Valencià de 
l'Habitatge que acceleri el seu pla de lloguer 
social. L'acord es traslladarà al Govern Central, la 
Generalitat Valenciana i la Diputació. La proposta 
va sortir endavant amb els únics vots a favor 
del PP i el vot en contra de la resta de grups, ja 
que els populars van presentar una esmena 
de substitució a la moció original, que va ser 
presentada pel PSPV i a la qual Bloc Compromís va 
afegir una esmena d'addició. Aquest va ser un dels 
punts del ple amb més tensió en la seva discussió 
i en el qual va haver fins i tot un encreuament 
de desqualificacions entre la bancada del PSPV 
i la del PP. Es va donar la circumstància que va 
ser el PSPV-PSOE qui va presentar aquesta moció 
mostrant la seva preocupació pel tema dels 
desnonaments i amb la intenció que es prenguessin 
mesures d'àmbit municipal. L'edil socialista, 
Guillem Alsina, va explicar que a Vinaròs hi ha una 
mitjana de 8 execucions hipotecàries mensuals 

i que el mes passat es van produir un total de 33. 
La moció socialista demanava que la ciutat fora 
declarada territori lliure de desnonaments, retirar 
els diners de l'Ajuntament de totes aquelles entitats 
bancàries que estiguin portant a terme execucions 
hipotecàries en la ciutat de Vinaròs i treballar amb 
entitats bancàries que es comprometin a no deixar 
a cap persona sense un habitatge digne. Així mateix 
es demanava que l'Ajuntament exigís als bancs que 
han estat rescatats amb diners públics i a l'Institut 
Valencià de l'Habitatge (IVVSA), posar a la disposició 
de les famílies més desfavorides de la ciutat, el 
gran parc d'habitatges tancats existent a Vinaròs 
a través d'un lloguer social, “sota l'amenaça de 
triplicar l'IBI dels seus pisos buits”. També s'exigiria 
als partits polítics als quals pertanyen els grups amb 
representació municipal l'aprovació immediata de 
la Iniciativa Legislativa Popular (ILP) presentada per 
la Plataforma d'Afectats per la Hipoteca. A més, en la 
moció, els socialistes reconeixien no haver adoptat 
cap solució referent a això durant els 8 anys en els 
quals van governar en l'Ajuntament. A aquests punts, 
Bloc Compromís afegia que es tingués en compte 
la dació per pagament. No obstant això, el PP es va 
mostrar en desacord amb diversos d'aquests punts 
i va proposar una esmena de substitució que és la 
que va resultar finalment aprovada amb els seus 
vots. Per part de Esquerra, Lluis Batalla ser   crític 

amb la política portada a terme per PP i PSOE en 
el govern central en aquest sentit, igual que el 
portaveu de Bloc Compromís, Domènec Fontanet, 
que també va criticar a ambdós partits i va afegir 
l'esmena perquè s'aprovi la dació per pagament. Per 
part del PP, l'edil d'Ocupació, Juan Amat, va proposar 
l'eliminació dels paràgrafs en els quals els populars 
van mostrar la seva disconformitat i va destacar 
que el PP és la primera formació política que ha 
engegat una mesura per a les persones que tenen 
aquesta problemàtica amb el servei d'intermediació 
hipotecària. “Estem ara treballant en altres mesures 
per a quan el desnonament no pugui ser evitat des 
de l'administració local s'asseuen protegides les 
persones afectades”, va avançar. Amat va assegurar 
que les propostes que els socialistes van incloure en 
la moció no contenen cap solució, i va considerar 
“inaceptable” que la moció del PSPV inclogués en 
un paràgraf la paraula “amenaça” de triplicar l'IBI. 
“Em cauria la cara de vergonya pertànyer a una 
formació política que proposa que l'Ajuntament 
amenaci a algú”, va concloure.
En despatz extraordinari no es va arribar a debatre 
una moció presentada pel PSPV sobre el deute a 
les farmàcies perquè es va votar en contra de la 
urgència. L’equip de govern va argumentar que 
la Generalitat ja està negociant el calendari de 
pagament amb el col·legi de farmacèutics.

S'instarà a les entitats bancàries que posin a la disposició de famílies desprotegides els habitatges tancats que disposin 

La moció la va presentar el PSOE però el PP va presentar una esmena de substitució de diversos punts i es va aprovar amb els únics vots 
dels populars 

El ple aprova una moció per prendre mesures d’àmbit local contra els desnonaments 

El Ayuntamiento de Vinaròs está realizando unas 
obras de remodelación de la avenida Pio XII, el 
acceso principal del sur de la localidad desde la 
N-340 y uno de los viales que llevan a los institutos 
y el hospital comarcal. Las obras consisten en la 
mejora del asfaltado, las aceras y la iluminación. 
“La urbanización de la calle dejaba mucho que 
desear para ser uno de los accesos principales, 
por lo que se le dará más luz, una capa asfáltica y 
se le mejorará la imagen en su conjunto”, apuntó 
Tárrega. El edil confió que en el plazo de dos meses 
aproximadamente estas obras estén finalizadas.

Dr Fleming 
Por otro lado, el Ayuntamiento aún no ha firmado 
la recepción de la obra de remodelación de la calle 
Dr Fleming. “Hay siempre un periodo de tiempo 
desde que acaban las obras hasta que se firma, 
por las anomalías que puedan haber”, explicó 
Tárrega. En este caso, los árboles allí plantados no 
han arraigado, algo que la empresa constructora 
deberá solucionar reemplazando los ejemplares. 

Paseo marítimo
Entre otras obras destacables en la localidad, el área 
de Obras y Servicios está también concluyendo la 
obra de los que serán los primeros contenedores 
subterráneos del paseo marítimo, en la plaza de 
Sant Telm. Una actuación que ha supuesto una 
inversión de alrededor de 100.000 euros.
También se van a llevar a cabo próximamente, según 
Tárrega, unas obras de mantenimiento del pavimen-
to del paseo marítimo. “En la parte del passeig Sant 
Pere, el deterioro es bastante importante y no pode-
mos permitir que en un plazo breve de tiempo haya 
allí un verdadero pedregal”, indicó. Tárrega aseguró 
que “sin perder de vista la auditoría realizada, conti-
nuaremos desarrollando el expediente para depurar 
las correspondientes responsabilidades”.

Se cambiará el pavimento de un tramo del 
paseo marítimo por su deterioro

Vinaròs mejora la 
imagen de la entrada 
sur de la localidad

X. Flores 
Redacción

X. Flores 

La Biblioteca municipal de Vinaròs ha visto 
ampliado el mobiliario a disposición de los usuarios 
gracias a una inversión municipal de 10.000 euros 
y que ha recibido una subvención de la Consellería 
de Cultura de la Generalitat de 2.600 euros.
El edil de Cultura, Lluís Gandía, informaba que “la 
Biblioteca se había quedado pequeña tras tan solo 
6 años de existencia y ya no quedaba espacio para 
incorporar más fondos bibliográficos por lo que 
creímos oportuno ampliar al máximo los metros 
lineales de estanterías.”
Según el concejal vinarocense “ahora ya hemos 
llenado al máximo la Biblioteca, no hay rincón de 
la Biblioteca sin estanterías para que alberguen 
fondos de la biblioteca, lo que demuestra que la 
obra se realizó sin visión de futuro porque en tan 
solo 6 años Vinaròs ya debe pensar en como afrontar 
en pocos años la inversión en una nueva Biblioteca.”
Gandía ha recordado que “actualmente los vinaro-
censes disponen de más de 32.000 referencias en-
tre libros y material audiovisual, además de haber 
incorporado gracias al Ministerio de Cultura 3 libros 
digitales con más de 1.000 obras cada uno de ellos.”

La Biblioteca de Vinaròs amplía 
el mobiliario como paso previo al 
incremento de fondos bibliográficos
Gandía: “Hemos invertido 10.000 euros 
en el mobiliario de los que 2.600 están 
subvencionados por la Generalitat Valenciana”
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ACTUALITAT

La sanción económica impuesta por la Confedera-
ción Hidrográfica del Júcar (CHJ) al Ayuntamiento 
de Vinaròs por las obras de nivelación y ajardina-
miento en una zona próxima al cauce del río Cervol 
asciende a 2000 euros, aunque desde la concejalía 
de Obras y Servicios ya se ha procedido a presentar 
el correspondiente recurso, ya que el consistorio dis-
ponía de la correspondiente autorización. El edil del 
área, José Ramon Tárrega, mostró ayer el documen-
to, con fecha 23 de marzo, en el que la CHJ autori-
za al consistorio vinarocense a realizar estas obras. 

En el mismo documento, se adjuntan una serie de 
condiciones que Tárrega aseguró que por parte del 
consistorio se cumplieron “a rajatabla”, subrayando 
además que “ningún técnico del CHJ que supervisó 
e inspeccionó las obras nos comunicó que nos está-
bamos cometiendo irregularidad alguna”.  “El Ayun-
tamiento no tenía constancia alguna de haberse 
extralimitado en ningún punto de la autorización 
concedida”, apuntó Tárrega. Aun así, el consistorio 
recibió en octubre un expediente sancionador por 
haber llevado a cabo estos trabajos alegando que la 
autorización era en una zona debidamente deslin-
dada. “No lo ponemos en duda, pero nunca invadi-
mos la servidumbre de paso de cinco metros y siem-
pre hemos respetado la propiedad privada”, apuntó 
Tárrega. Por ello, desde el consistorio vinarocense se 
considera que la CHJ está incurriendo en un contra-
sentido, al autorizar primero unas actuaciones y lue-
go sancionar por ello. “Es una sanción leve pero para 
nosotros sorprendente porque siempre nos hemos 
ceñido a las condiciones de la autorización que reci-
bimos”, dijo Tárrega
Cabe recordar que esta concejalía realizó estas 
obras con la finalidad de mejorar la imagen de 
una de las entradas al municipio. Tárrega recordó 

que en 2008, el entonces edil de Urbanismo, Javier 
Balada, ya solicitó el correspondiente permiso 
a la CHJ para construir en esta misma zona una 
rotonda que facilitara el acceso a la zona industrial 
de la N-238 y obtuvo el correspondiente permiso 
“dando por sentado que se estaba construyendo 
en una zona en la que la inundabilidad era 
excepcional”. Posteriormente, fue en enero de 
2012 cuando el actual equipo de gobierno pidió 
el permiso para ajardinar la zona y nivelar los 
terrenos, y también se obtuvo la correspondiente 
autorización.
El edil acusó a la Associació de Veïns Migjorn, que 
fue quien denunció los hechos al considerar que 
los árboles habían sido plantados en una zona 
inundable y que en caso de avenida podrían 
ejercer de “tapón” en el puente, de querer  “buscar 
protagonismo y querer generar una problemática 
en la administración local en detrimento de los 
intereses del municipio”. Migjorn, según apuntó 
Tárrega, había denunciado los hechos dos veces, 
una en abril y otra en septiembre de este año. “La 
CHJ hizo caso omiso de la denuncia de abril, pero 
abrió expediente al consistorio por la denuncia 
que esta asociación realizó en septiembre”, indicó.

El Ayuntamiento recurre a la sanción del CHJ y muestra los documentos de la 
autorización para plantar árboles cerca del cauce del Cervol

L'Ajuntament de Vinaròs i l'Agrupació Local de Pas-
tissers de Vinaròs-Grup de Pastisseria han rubricat 
un conveni de col·laboració, amb la finalitat de dina-
mitzar i promocionar l'àmbit turístic i gastronòmic 
de Vinaròs a través d'un sector tan tradicional i im-
plantat a la localitat com són les pastisseries artesa-
nals. El conveni, dotat amb 1.702 euros, tindrà com a 
principal actuació el desenvolupament del projecte 
"Vinaròs, llèpol", que es presentarà pròximament i 
que anirà destinat a difondre els establiments del 

sector i els seus productes estrella.
L'alcalde de Vinaròs, Juan Bautista Juan, i el president 
de l'Agrupació Local de Pastissers, Antonio Juan, han 
estat els encarregats de signar el conveni. L'alcalde 
destacava que "tot el que supose promocionar sectors 
productius de la nostra població, així com incrementar 
el consum, és positiu". El president de l'Agrupació Local 
de Pastisseria, per la seua part, insistia que "la difusió 
s'ha convertit en un factor fonamental en qualsevol es-
tabliment que treballa de cara al públic”.

Es desenvoluparà el projecte “Vinaròs, llépol” per a dinamitzar el sector gastronòmic i turístic 

L’Ajuntament de Vinaròs i l’Agrupació Local de Pastisseria signen un conveni de col·laboració

Desde el 19 de Noviembre al 21, ambos inclusive, 
se ha llevado a cabo un curso básico de 21 horas 
sobre el SIUSS, sistema de gestión de la información 
que se genera en servicios sociales  municipales.  
El curso ha sido organizado por el Ayuntamiento 
de Vinaròs y la Consellería de Justicia y Bienestar 
Social, con el patrocinio del Ministerio de Sanidad y 
Política Social y ha contado con la participación de 
todos los profesionales  que integran la Concejalía 
de Bienestar Social del Ayuntamiento de Vinaròs.
 El curso ha sido impartido por Jordi Belda Oriola, res-
ponsable del Servicio de Programas y del Plan Con-
certado del Ministerio de la Comunidad Valenciana.
SIUSS es el programa informático que permite la 
recogida de datos básicos del usuario de los ser-
vicios sociales de atención primaria, información 
necesaria para realizar una intervención profesio-
nal como respuesta a una demanda social. Se con-
figura a través de expedientes familiares y permite 

a los trabajadores sociales de base la gestión de los 
mismos. Contempla la protección de datos de ca-
rácter personal informatizados.( BOE 14/12/ 1999) 
La puesta al día ha supuesto un esfuerzo de infor-
matización de los más de 7000 expedientes que se 
manejan en 2012. 
El objetivo principal del curso ha sido la 
presentación y funcionamiento de la  versiónV5  
que se pretende implantar a lo largo del 2013 en 
la Concejalía de Bienestar Social, con el objeto de 
la conveniencia de la formación y preparación para 
su adopción definitiva y poder utilizarlo con todas 
sus potencialidades.
El programa soporta diferentes gestores de 
bases de datos: ACCES, SQL, y ORACLE, y mejora 
los trabajos de equipo y red y ha supuesto un 
esfuerzo importante en recursos económicos y 
humanos por parte del departamento de Nuevas 
Tecnologías de la Corporación Municipal.

Redacció

Redacción

Finaliza el curso para los profesionales del área de bienestar social del Ayuntamiento de Vinaròs
A lo largo de tres días se enseña como implantar la versión 5 del SIUSS

L'alcalde i el president del Grup van firmar el conveni
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La direcció de Cemex va oferir  als treballadors 
d'Alcanar una última oferta abans de tancar el ERE, 
amb indemnitzacions de 30 dies per any amb un 
màxim de 22 mensualitats, més 3.000 euros per a 
cada treballador. Dels treballadors que es quedaran 
sense treball, alguns optaran a la recol·locació en altres 
centres de l'Estat, segons va informar el president del 
comitè d'empresa de la fàbrica d'Alcanar, Adriano 
Prados. “Desgraciadament, amb el canvi de la reforma 
laboral és el que tenim, encara que hem buscat en tot 
moment conservar tots els llocs de treball i no ha estat 
possible.No ens agrada però no hi ha altra opció”, va 
indicar Prados. En la fàbrica d'Alcanar, segons Prados, 
l'empresa ha optat per que es quedin 31 treballadors 
en plantilla dels 166 que constava la planta abans 
del ERE. Segons Prados, l'empresa ha comunicat que 
espera que la situació econòmica canviï prompte i 
pugui tornar a contractar als treballadors acomiadats, 

“com es va comprometre l'empresa si en la fàbrica 
torna a haver activitat”. 
La plantilla va votar de forma àmpliament majoritària 
a favor de ratificar el preacord amb la direcció de 
l'empresa que suposarà finalment l'acomiadament 
de 136 treballadors d'un total de 166. Dels 146 
vots emesos en la consulta convocada pel comitè 
d'empresa aquest divendres a la triga, 137 han 
votat sí al preacord, cinc no, tres sufragis han estat 
nuls i un en blanc. La resta de centres de Cemex a 
l'Estat espanyol afectats també han dona un suport 
majoritari a la proposta pactada. Un cop sindicats 
i direcció rubriquin l'acord, l'empresa donarà a 
conèixer la llista d'afectats que començaran a ser 
acomiadats a partir del 3 de desembre. 

Ple extraordinari
D'altra banda, el ple extraordinari previst la nit 

del dijous com suport als treballadors de Cemex, 
abans de la sessió ordinària de novembre, no es va 
celebrar finalment. Des del comitè es va mostrar 
el seu desacord amb la data fixada per l'equip 
de govern, ja que les negociacions concloïen 
aquest dia, mentre que el PSPV, que va ser qui va 
sol·licitar la convocatòria, va demanar moments 
abans que no se celebrés, una sol·licitud que va ser 
acceptada. Els socialistes van lamentar la demora 
en la convocatòria d'aquest suport plenari i el 
portaveu, Jordi Romeu, ho va qualificar una “burla”. 
“La intenció del PSOE a l'haver-lo presentat el 9 
de novembre era que el consistori mostrés el seu 
suport als treballadors, i l'ajuntament de La Rápita 
ho va fer immediatament”, va indicar.

Cemex es queda amb només 31 treballadors a Alcanar però 
oferix millores en els acomiadaments 
El ple extraordinari de suport als treballadors no es va celebrar 

Vinaròs acollirà la presentació de la plataforma de 
distribució turística en línia Travel Open Apps. La 
convocatòria va dirigida a empreses turístiques: 
allotjament, restauració i oferta complementària 
(turisme actiu, cultural i oci). La plataforma Travel 
Open Apps suposa una eina en línia de distribució 
i venda de tota l'oferta turística de la Comunitat 
Valenciana, impulsada pel sector turístic i la 
Conselleria de Turisme de la Generalitat.

La plataforma permet a les empreses situar i 
comercialitzar el seu producte a les principals 
centrals de reserves, touroperadors, receptius i 
agències de viatge en línia. Integrar-se en Travel 
Open Apps és gratuït i ofereix avantatges com 
augmentar les vendes mitjançant una gestió 
senzilla i eficient, posicionar el producte en el 
major nombre d'aparadors d'Internet (agències 
de viatge en línia, web pròpia, touroperadors, 

etc), estalviar en costos de gestió i augmentar la 
productivitat.
El curs de formació per a integrar-se en Travel Open 
Apps tindrà lloc el dilluns, 3 de desembre, a les 
10.00 hores, a la Biblioteca Municipal, i l'impartirà 
Teresa Prim, tècnic de turisme de la Cambra de 
Comerç de Castelló. Per assistir, cal posar-se en 
contacte amb turismo@camaracastellon.com  o al 
telèfon 964 35 65 00.

L’acte, dirigit a empreses turístiques, es celebrarà el dilluns 3 de desembre 

La Fundación Toda Ayuda, radicada en Madrid, ha 
decidido destinar un bloque de 40 viviendas de obra 
nueva que está a punto de finalizar en el sector Juan 
XXIII de Vinaròs, a alquilarlos a los desahuciados de 
la localidad por el precio de 100 euros mensuales. 
El director de la Fundación, Carlos García Navarro, 
explicaba ayer que el promotor y fundador de esta 
fundación, Antonio Gimeno, ha decidido destinar este 
activo inmobiliario de que dispone en la localidad 
a este fin de gran interés social, y que los cien euros 
mensuales que se cobrarían “irían exclusivamente 
destinados al mantenimiento del edificio”.  El promotor 
inmobiliario Antonio Gimeno asume los gastos para 

acabar este bloque de pisos, que se encuentra en 
estos momentos finalizado en un 92%, según explicó 
García. “La intención en este momento es acabar la 
finca y luego ponerla en valor de esta manera, porque 
estos pisos no van a venderse al precio de hace unos 
años y de esta manera se facilita a las personas una 
oportunidad de acceso a una vivienda digna”. 
García indicó que desde esta Fundación ya se han 
puesto en contacto con Cáritas para plantearles 
este tema, al no estar ubicada la entidad en la zona 
y no tener datos a nivel local sobre desahucios, 
pero disponer aquí de este activo inmobiliario 
que quieren poner a disposición de las familias y 

personas que por desgracia no han podido afrontar 
los pagos de su vivienda con normalidad y se 
encuentran en una situación acuciante. Navarro 
también indicó que no descartan abrir otras vías 
de conversación con las administraciones públicas, 
entre ellas el Ayuntamiento de Vinaròs.  
La Fundación Toda Ayuda es una entidad de iniciativa 
social, no lucrativa, independiente y plural de ámbito 
estatal creada este mismo año. Su ámbito de actuación 
es todo el territorio nacional, y su principal objetivo 
es luchar contra la exclusión social y dar respuesta a 
las necesidades de las personas más desfavorecidas, 
especialmente de las personas sin hogar.

Una fundación alquilará pisos a 100 € a los desahuciados en Vinaròs

Presenten a Vinaròs la plataforma Travel Open Apps

Las grúas se encargaron el lunes 26 de noviembre 
al mediodía de echar abajo las paredes, el último 
vestigio de la que fue la mítica sala Hangar, situada 
en el número 16 de la avenida Jaume I.
Hace dos años, el 23 de octubre de 2010 Hangar 
cerraba definitivamente sus puertas despidiéndose 
con una gran fiesta, una última sesión, tras 15 años 
de historia. Fue en 1995 cuando esta discoteca 
abrió al público. Desde entonces, el éxito lo llevó 
a ser considerado como uno de los clubs house de 
referencia en todo el país.

En la sala de Hangar han actuado los mejores Djs 
de musica electronica y house internacional, como 

Misstress Barbara, Todd Ferry, Pascal Feos, Pier 
Bucci o John Digweed.

X.Flores

Redacción

Último adiós al ‘Hangar’



8

1 desembre 2012

El portaveu de Bloc Compromís a Vinaròs, Domè-
nec Fontanet, va informar la setmana pasada de les 
esmenes que la formació presentarà al pressupost 
de la Generalitat per a exigir les inversions pen-
dents a Vinaròs. 
Fontanet va insistir que es tracta de reivindicacions 

"reiteratives" i que "tots els anys reclamem el 
mateix", citant entre elles el segon centre de salut 
que ha de construir-se en el PAI de Mercadona i els 
terrenys del qual estan ja cedits, la construcció del 
col·legi Jaume I, les obres del qual com va recordar 
Fontanet havien d'iniciar-se abans de finalitzar 
l'any, l'ampliació de l'IES José Vilaplana, també amb 
terrenys cedits, o l'ampliació del transport escolar 
exigint que el ràdio sigui només de 1 km lineal i 
no de tres com ha establert la conselleria. També 
s'exigirà material i mitjos per a la policia local. 
"Creiem que la Generlaitat ha d’ aportar mitjans, ja 
que ara els aporta el consistori", va indicar. 
De la seva banda, el diputat de Bloc Compromís als 
Corts, Josep Maria Pañella, va indicar que aquests 
pressupostos "no permetran que el País Valencià 
surti de la situació econòmica i social tan preocupant 

en la qual està", sinó que per contra "incrementaran 
l'atur perquè no preveuen inversions", el que 
comportarà "a una devaluació contínua dels serveis 
públics tant sanitaris com educatius".

Moció contra els desnonaments 
D'altra banda, Pañella va informar de la presentació 
en Les Corts d'una moció contra els desnonaments. 
Des de l'agrupació s'oposen al recent l'acord que 
proposa una moratòria de dos anys i aposten perquè 
les famílies puguin acollir-se a la figura utilitzada 
per les empreses que es declaren en concurs de 
creditors, a més d'incorporar la dació en pagament, 
més encara, segons Pañella, quan han estat incitades 
per les pròpies entitats bancàries a signar crèdits 
hipotecaris. Per al diputat nacionalista, "els bancs en 
són responsables i deuen assumir les pèrdues".

X.Flores

X.Flores

ACTUALITAT

El PSPV-PSOE ha demanat aquesta setmana 
“disculpes per la lamentable imatge que vam 
oferir els regidors durant el ple ordinari de 
novembre”. Segons l'edil socialista Guillem Alsina, 
els socialistes “vam caure en el parany que ens va 
preparar el PP i personalment vaig defensar molt 
malament la moció d'un tema molt important 

com són els desnonaments”. Alsina va assegurar 
que els populars “ens van fer i ens van dur al seu 
terreny, desvirtuant totalment la nostra proposta, 
quan la nostra única intenció era la d'ajudar a les 
famílies que pateixen aquest problema tan seriós”. 
L'edil socialista va apuntar que “tot va ser motivat 
per la impotència que se sent quan els populars 
destrossen la nostra moció, fent una esmena a 
la totalitat i fent-se-la seva, sense treballar-la i 
sense pensar-la, aprofitant-se del nostre treball 
i presentant-la totalment desvirtuada”. Alsina 
va dir que “a partir de llavors, potser per la meua 
inexperiència, em vaig atabalar i n’estic bastant 
avergonyit”. Els socialistes conclouen, després 
d'analitzar el ple, que “a partir d'ara els populars 
seguiran desvirtuant les mocions dels altres 

grups de l'oposició i les durà al seu terreny”. De 
la seva banda, el portaveu del grup municipal, 
Jordi Romeu, va recordar que en el ple no va 
poder debatre's altra moció socialista sobre 
l'impagament a les farmàcies perquè els populars 
van votar contra la urgència i va assegurar que a 
partir d'ara, el PSPV “només defensarà els acords 
que nosaltres proposem, i si hi ha esmenes 
d'addició les estudiarem, però no anem a 
permetre esmenes a la totalitat”. Finalment, Alsina 
va qualificar de “bona notícia” que la Fundació 
Toda Ayuda posi a disposició un bloc de 40 
habitatges noves a un preu de 100 euros mensuals 
per a desnonats, i va instar a l'equip de govern 
que arribi a un acord amb aquesta fundació per a 
rebaixar aquesta quantitat mensual.

Bloc Compromís presentarà esmenes al pressupost de la Generalitat exigint les inversions pendents per a Vinaròs 

El PSPV es disculpa per la “lamentable imatge” que van donar els regidors al ple de novembre 

El edil de Obras y Servicios, José Ramón Tárrega, ha 
recomendado a la asociación de vecinos Migjorn “que 
se busque un local de alquiler para realizar sus reuniones 
al igual que el resto de entidades de la localidad”. 
Tárrega lamentó que desde esta asociación “se 
me acusara de haberlos desalojado” del primer 

piso del local de Les Camaraes. “No és así. Cultura 
pidió a Servicios habilitar allí el aula de informática 
de la Escuela de Adultos y es lo que hicimos. Ya 
avisé al presidente de Migjorn. Mi voluntad no era 
causarles ningún perjuicio”, indicó Tárrega.
Migjorn se reúne ahora en la antigua biblioteca 

municipal, y Tárrega advirtió que “me estoy 
planteando pedir al equipo de gobierno que 
de unos plazos para que estos señores tengan 
tiempo de buscarse alguna ubicación y no ocupen 
dependencias públicas por el agravio comparativo 
que eso supone con el resto de entidades”.  

Tárrega recomienda a Migjorn buscarse “un local propio, como el resto de entidades”

La noticia dada a conocer por el periódico 
Mediterráneo esta semana en el sentido que el edil 
de Economía y Hacienda, Ernesto Molinos pudiera 
dejar su cargo por motivos personales, fue valorada 
el miércoles por el grupo municipal socialista. Este 
rotativo publicó que, de confirmarse esta baja, su 
acta de edil no recaería en manos del siguiente 
de la lista, el también diputado autonómico y 
secretario general de la agrupación local, Mariano 
Castejón, y sería el número 13 de la candidatura, 
Miguel Ángel Vidal Pascual, quien pudiera jurar 
el cargo como concejal. El edil socialista, Guillem 
Alsina, consideró que los populares “han querido 
cargarse a la única persona moderada, utilizando 

su salida para tapar el fracaso de la edila Mar 
Medina  al frente de la concejalía de Gobernación”. 
Según Alsina, Medina “no se lleva bien con la 
policía local y para evitar un escándalo mayor 
sacrifican a Molinos para taparlo”.
Por su parte, el portavoz del grupo municipal 
socialista, Jordi Romeu, apuntó al respecto que 
“estamos en plena elaboración de los presupues-
tos del próximo año” y se preguntó “a quien debe 
realizar las aportaciones al respecto el PSPV”. Sin 
embargo, el primer edil, Juan Bautista Juan, in-
dicaba horas después a preguntas de la prensa 
que desde el   grupo municipal popular “no hay 
nada aun por comunicar” y que “hay mucha opi-

nión lanzada al respecto por parte de un grupo 
político no sé con qué interés”. Juan señaló que 
“es evidente que pueden darse las circunstan-
cias de que por motivos personales o laborales 
algún edil   pueda dejar su cargo, pero no tene-
mos ningún problema y si esto se produce será 
con total normalidad”. “No hay ningún problema 
cuando uno es responsable y considera que por 
las actividades que desarrolla no puede abordar 
con la responsabilidad que merece las funciones 
municipales que desempeña y es consciente de 
que tiene que dejar paso a otra persona”, explicó, 
concluyendo que “cuando sea el momento, si es 
que esto se produce, se comunicará”.

El PSPV valora que Ernesto Molinos pueda dejar el cargo municipal y Juan asegura que si esto se produce 
“será con total normalidad y por cuestiones personales”  
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L’ associació "Mi mano 
es tu apoyo" comme-
morà el Dia Contra la 
Violència de Génere 
amb una concentració 
a la plaça Parroquial, 
lectura d´un manifest 
i un poema i manifes-
tació per diversos ca-
rrers de Vinaròs.

Si un d'aquests dies visites l'IES Vilaplana et trobaràs 
amb murals que fan referència al  25 de novembre 
com a data que commemora el Dia Internacional de 
Lluita contra  la Violència de Gènere.
El masclisme mata, s’ha cobrat la vida de 871 dones 
des de 1.999 en l’Estat Espanyol, 52 en 2012. 
Per tractar de corregir això pensem que el paper de 
l’educació és fonamental: formar en valors d’igualtat, 
prevenir la violència de gènere i ensenyar a resoldre 
conflictes de forma positiva són objectius que , ente-
nem , han d’estar presents en la tasca educativa. Ensen-

yar a estimar amb afecte i respecte , rebutjant un  amor, 
on les actituds de possessió i poder són justificades, és 
una de les accions més eficaces per desmuntar les acti-
tuds de tolerància davant la violència de gènere.
Ja fa temps que  des de sectors educatius s’ha vingut 
desenvolupant un important esforç per a la formació 
de l’alumnat en igualtat. Tenim el convenciment que 
és el camí més efectiu de prevenció i aposta estratègica 
per lluitar contra la violència de gènere en totes les 
seves manifestacions.
Els diferents sectors i àmbits educatius no podem que-

dar-nos sense fer res; per això, un any més, en aquest 25 
de novembre, Dia Internacional de Lluita contra la vio-
lència cap a les dones, a l’IES José Vilaplana, volem cridar 
l'atenció en la necessitat que totes i tots ens impliquem 
amb totes les nostres possibilitats per evitar més morts. 
Volem construir un nou ordre social on les dones 
tinguem les mateixes oportunitats i drets que els 
homes i demanem el nostre dret a una vida lliure 
de violències basada en el respecte a la diversitat. 
La violència contra les dones afecta a tota la societat, 
no només a la meitat d’ella. 

L´Ajuntament de Vinaròs, a través de 
les regidories d’Educació i de Benestar 
Social, en col.laboració amb la Funda-
ció Isonomia i la Universitat Jaume I, 
ha preparat una campanya d´acció i 
prevenció de la violència de gènere, 
sota el nom "Apunta' t al bon rotllo". El 
regidor d´Educació de l´Ajuntament 
Lluís Adell explicà que  s’ha editat una 
unitat de treball per als estudiants 
de tots els centres educatius i també 

s´han preparat variades activitats. Així 
mateix, es difon pel poble un cartell de 
sensibilització, animant a la participa-
ció i a la biblioteca municipal també hi 
ha opcions de ser protagonistes de la 
campanya, sota el nom "Educar és pre-
vindre", acció dirigida als més menuts. 
Adell destacà la col.laboració del po-
pular creador de grafitis Chile, qui ha 
elaborat un espectacular mural, instal.
lat al passadís de la biblioteca. 

Commemoració del  dia internacional contra la violència de gènere

Vinaròs contra la violència de gènere

IES Vilaplana

Concentració contra la violencia de gènere el 25 N

La concentració va partir de les portes del consistori pels carrers de la localitat

Marcela Barbé i Lluis Adell van presentar els actes. El mural de 'Chile', a la biblioteca

Ll’IES José Vilaplana, volem cridar l'atenció en la necessitat que ens impliquem tots amb totes les nostres possibilitats per evitar més morts
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X.Flores/Foto: Mateu Fotogrames

ACTUALITAT

Al pasear por el Paseo Marítimo se tiene 
que ir con cuatro ojos para no tropezar, 
por lo mal que están  los alcorques de 

las palmeras, a ver si se soluciona de una 
vez por todas esta deficiencia detectada y 

que en su día se lo comentamos al 
responsable de servicios técnicos. 

Hoy por mí...
       ...mañana puede que por tí

son muchos años luchando contra las 
barreras y aún se ven estas situaciones 

insolidarias

¡Suspendido en solidaridad!

FOTODENUNCIA

Es un mensaje de Cocemfe Maestrat

Desde la Generalitat Valenciana se ha anunciado que, 
por primera vez, en el tramo autonómico del Impuesto 
sobre la Renta de las Personas Físicas del año 2013 se 
incluirá la deducción fiscal por la adquisición de material 
escolar y libros de texto.
Así se recoge en el borrador de la Ley de Medidas   
Fiscales, de Gestión Administrativa y Financiera, y 
de Organización de la Generalitat para 2013, donde 
se establecen dos nuevas medidas para reforzar el 
apoyo fiscal a las familias. Por un lado, el incremento 
de las deducciones por familia numerosa y, por otro 
lado, la nueva desgravación por compra de material 
escolar y libros de texto.
Esta última deducción tendrá un importe de 100 euros 
por cada hijo, siempre que los hijos se encuentren 
escolarizados en un centro público o privado 
concertado de la Comunitat Valenciana, tanto en 
Educación Primaria, como Educación Secundaria 
Obligatoria o en unidades de Educación Especial.
Los límites de renta establecidos para la aplicación de 
esta deducción son los mismos que los previstos para 
el resto de deducciones de la Generalitat, de modo 
que se podrán beneficiar de la medida las familias 
con rentas bajas y medias. Además, uno de los padres 

que conviva con el menor deberá encontrarse en 
situación de desempleo e inscrito como demandante 
de empleo en un Servicio Público de Empleo.
Los umbrales máximos de renta para el acceso a las 
ayudas para la adquisición de libros de texto y de 
material didáctico e informático en los niveles de 
enseñanza obligatoria prestados en centros públicos 
y concertados se han establecido en función del 
número de miembros de las familias de los alumnos. 
No obstante, la suma de la base liquidable general y 
de la base liquidable del ahorro no podrá ser superior 
a 24.000 euros, en tributación individual, o a 38.800 
euros, en tributación conjunta.
En definitiva, se trata de ayudar a las familias con 
padres desempleados, que han visto cómo se 
reducían drásticamente sus ingresos, y que, a pesar 
de ello, tienen que seguir sosteniendo los gastos de 
la educación de sus hijos.      
Esta deducción se suma a las existentes por gastos 
de escuelas infantiles y por conciliación de la vida 
familiar y laboral de las madres trabajadoras con hijos 
pequeños, entre otras, dado que la protección de las 
familias, constituye uno de los principales ámbitos de 
fomento de la política fiscal del Consell.

Los padres de Jonathan, David y Cruz han enviado 
por las redes sociales un mensaje esperanzador y 
muy esperado por todos. Tras someterse Cruz al 
segundo intento de fecundación in vitro la semana 
pasada, se ha formado, según un comunicado de la 
familia, un embrión sano y compatible. “Ahora toca 
esperar al día 5 de diciembre para saber si todo va 
bien”, apuntan. David y Cruz han dado las gracias de 
nuevo a todos “por el gran apoyo, sin el que esto no 
hubiera sido posible”.  Es la segunda vez que Cruz 
se somete a la fecundación in vitro para conseguir 
gestar un embrión sano y, por tanto, dar a luz un 
bébé que pueda ser un donante compatible con su 
hermano mayor, Jonathan, enfermo de anemia de 
Fanconi. La familia desarrolla todo el tratamiento 
bajo el seguimiento del Instituto Genético de 
Reproducción de Chicago.

Un cotxe de Google Maps, amb un aparatòs mástil 
ple de càmeres, va estar la setmana pasada a Vinaròs 
i es van recorrer tota la localitat, fotografiant tot 
allò que es creuava al seu camí. Les moltes imatges 
en alta ressolució que van obtindre s’afegiran als 
programes de recerca geográfica Google Maps i 
Google Earth.

Las Consellerías de Educación y Agricultura 
impulsan cada año una pequeña campaña para 
fomentar el consumo de cítricos en los centros 
escolares. La Dirección del Colegio, conocedora de 
las ventajas que genera el consumo de la Vitamina 
C, ha firmado un acuerdo con el productor Gil 

Marzá S.L. para abastecer al Centro durante 
toda la temporada de mandarinas frescas. Con 
esta medida, se pretende aumentar el consumo 
de cítricos desde corta edad para aumentar el 
aporte de Vitamina C y contribuir al consumo de 
productos de la Comunidad.

La Generalitat incluye en la renta de 2013 la deducción fiscal por compra de material escolar

Las familias podrán desgravarse por primera vez la 
compra de libros de texto

Els cotxes de Google Maps 
‘retraten’  Vinaròs

Cruz tiene un embrión sano y compatible, 
aunque hay que esperar unos días para 
saber si todo va bien

La familia de Jonathan da buenas 
noticias desde Chicago

Fomento del consumo 
de cítricos en los 
centros educativos

Un cotxe de Google Maps, a Vinaròs
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Amb tirades de 2500 ejemplars
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Paco, Ángel y Agustín en un día de robellones y vaya día, ya que aparte de la 
cantidad de setas que cogieron, concretamente este tan grande pesó 1 kilo 
265 gramos. Enhorabuena a los tres y a seguir buscando

Robellones

Santa Catalina

Nuevo Presidente de la F.E.Motociclismo

Uiaaa� El pasado fin de semana la comparsa Uiaaa...!  realizó el cambio de 

reina, despidiendo de su reinado a Laia y dando la bienvenida a 

Wanda. Felicidades y a disfrutar de los carnavales 2013.

El pasado sábado,ww el presidente del Moto Club Vinaròs, Javier Castejón 
y el de Enduraid Organización, Agustin Ferreres estuvieron en Madrid a 
las elecciones a Presidente de la Federación Española de Motociclismo, 
saliendo elegido por mayoría absoluta  Angel Viladoms, al que vemos en la 
foto junto a los nuestros, momentos después de ser elegido, agradeciendo 
el apoyo recibido.

Lola y Adam siguiendo la tradición

Lurdes, 
Angelita 
y Juani, 
dispuestas 
a celebrar 
un año 
más Santa 
Catalina, 
por 
tradición 
y con 
ilusión….
que dure

Tradición
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La setmana que ve "Medi Ambient" per Mª José Barreda

Història
Helena Roman

Assessoria
Antonio Figueredo

Gastronomia
Juanjo Roda

Medi Ambient
Mª José Barreda

Dietètica
Àngels Botí

Educació
Manuel V. Albiol 

Gastronomia
Salut
Vanessa Marzà

Un bon digestiu

Ponemos en conocimiento de todos y cada 
uno de los poseedores de alguna papeleta 
de la Loterías de Navidad de la ASOCIACION 
ESPAÑOLA CONTRA EL CANCER, que en caso 
de salir premiada, se pagaría en IBERCAJA de 
la Pl/. Jovellar nº 11-12
El motivo del cambio se debe: Que al haber 

comprado el Banco de Sabadell a la CAM y 
a pesar de tener el compromiso formal de 
depositar los decimos en dicha Entidad, se nos 
ha comunicado que la política del Banco de 
Sabadell es no aceptar el deposito de decimos 
de lotería en ninguna de sus oficinas. Por lo 
tanto, no nos ha quedado más solución que 

cambiar nuestra c/c a otro Banco, cosa que nos 
hemos visto obligados ha realizar. 
A la vista de cuanto antecede; rogamos acepten 
nuestras más sinceras disculpas, pero como cree-
mos que comprenderán, nos hemos visto obli-
gados a tomar esta decisión por causa de fuerza 
mayor, ajena por completo a nuestra voluntad. 

JUNTA LOCAL DE VINARÒS
Travesía San Vicente; nº 3 – 1º

        12500 – Vinaròs

A les voltes de Nadal, una de les receptes més 
preuades sol ser un bon digestiu. Lluny l’època 
estival de lleugeresa de roba, no ens preocupa 
tant seure  amb la família i els amics al voltant 
d’una bona taula ben nodrida. I les cabotades 
després són d’escàndol.
Molt de moda esta el gintònic amb qualsevol de 
les seves variants, però, quin és el seu origen?
Pareix ser que gran part de culpa se li deu a un 
senyor alemany que vivia a Suïssa pels voltants 
dels anys de la revolució francesa. Aquest senyor, 
de professió joier, es deia Johan Jacob Schweppe 
i va trobar la manera de fer passar un gas per 
dins l’aigua i aconseguir així l’aigua carbonatada. 
Tractant-se de Londres la ciutat més de moda 
no fou estrany què allí triomfés aquesta beguda 
carbonatada a la qual es van afegir sabors a base 

de xarops com ara taronja o llima.
L’altra part de la història recau sobre les tropes 
angleses que en aquella època lluitaven i feien 
les guerres a les Indies. Les malalties com ara el 
paludisme i la malària aconseguien fer tant mal 
a l’exèrcit com les batalles. Per poder superar-ho, 
mediquen els soldats amb pastilles de quinina 
d’un gust altament amargant. Què se’ls ocorreix? 
Ni més ni menys què barrejar les pastilles de 
quinina amb llima, sucre i ginebra que, juntament 
amb aquella aigua amb gas i algun gustet, pareix 
que dona pas al primer gintònic.
No m’atreveixo a confirmar-ho, (perquè no estava 
allí) però segurament a aquella barreja de aigua 
tònica amb ginebra se li devia afegir la Bombay 
Sapphirè, una ginebra amb tocs de ginebrons, 
com no; regalèssia, pebre de cubeba, anís, canyella, 

arrel d’angélica, casia, cilantre i arrel de lliri blanc.
Per fer un bon gintònic podríem recórrer a llibres 
com ara “l’art del gintònic”o bé informar-nos per la 
web. Diuen que amb una bona ginebra, abundant 
gel i 5 parts de tònica es prepara un gintònic 
acompanyat d’un raget de suc de llima. Les males 
llengües diuen també que a la “Reina Madre” el 
que li agradava era 5 parts de gin per 1 de tònica. 
Tampoc ho sé, sorry.
Una curiositat; el suc de llima afavoreix l’evaporació 
ràpida del gas de la tònica. Si el que buscàvem era 
un bon digestiu, jo canviaria el suc de la llima per 
un bon tall de pell.
Un altra opció; no menjar tant!!! 
Trobarem receptes a www.preparar-gintonic.com 
o www.theginblog.es 
Salut. Juanjo Roda
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E.Fonollosa

SOCIETAT

Diariet 2 desembre 
de 1975

Fa 40 anys

Solució 
setmana anterior

La portada recull la carta d’agraïment de Leopoldo Querol a 
la ciutat de Vinaròs, en un escrit dirigit a l’alcalde, Luis Franco, 
pel seu suport després d’ingressar en la Real Academia de 
Bellas Artes de San Fernando. La portada recull una imatge 
del moment del discurs de Leopoldo Querol. El setmanari local 
també destaca en la primera pàgina les pròximes visites del 
Girona i del Santander al camp de futbol del Cervol.

Moltíssima gent es va donar cita a 
l´església Arxiprestal de Vinaròs per as-
sistir a un concert de corals infantil or-
ganitzat per aconseguir que el xiquet 
Jonathan Gil puga curar-se de la seua 
greu malaltia. Van intervenir les corals 
infantils dels col.legis Misericòrdia i As-
sumpció, dirigides respectivament per 
Santi Romero i Ivan Gauxax. Totes dues 
van interpretar individualment tres 
peces, molt divertides totes i en aca-
bar es va fer un cant comú, interpre-
tant el Gaudeamus Igitur. Van cantar 
temes que divertiren i sorprengueren 
com una en la que els cantaires eren 
"dimonis" i l´altra, imitant una famosa 
publicitat de la tele, "A tomar fanta". 
La directora del col.legi Assumpció, 

Lourdes García, va lliurar a Jonathan i 
els seus iaios (els seus pares romanen 
a Chicago per cercar solucions a la 
malaltia del xiquet) les dues caixes on 
els assistents van dipositar la seua aju-
da. La iaia i Jonathan va voler expressar 
el seu agraïment i a més, també anun-
ciaren que ja s´ha acabat la campanya 
de recollida de taps.
Jonathan, que és alumne del col.legi 
Assumpció, organitzador del concert, 
també va ser una mica protagonista de 
la festa de Santa Catalina. Així, es van 
posar a la venda per als pares treballs 
manuals fets pels propis alumnes, 
la recaptació de la qual també es 
destinarà al costós tractament mèdic 
necessari per curar aquest xiquet.

Horizontal
1. Cognom del regidor d'Obres i 
Serveis de l'Ajuntament
5. Local de l'avinguda Jaume I que 
des de 1995 fins al 2010 va portar 
a Vinaròs el millor de la música 
house i electrònica
6. Empresa artesanal de Vinaròs 
dedicada a la elaboració de 
conserves
7. Horts per a jubilats que s'estan 
adequant al Pou de Mangrano
Vertical
2. Mercat solidari amb objectes 
procedents de donacions que fa 
tots els anys a l'auditori Missions i 
Tercer Món
3. Carretera que es va projectar 
per vertebrar la costa nord, però 
que no ha estat encara aprovada
4. Institució cultural que depén 
de l'entitat bancària Caixa Rural 
Vinaròs

12

34

5

6

7

Concert coral en benefici de Jonathan
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L'alegria allarga la vida
per Julián Zaragozá

SOCIETAT

El pasado domingo tuvo lugar en el Auditorio Municipal el Festival de 
danza benéfico en favor de Proda Vinaròs. L'Esplai, Acadèma de Ball 
Twister, Gentsana y Locura deleitaron al público con los bailes de los más 
pequeños de la casa en beneficio de los gatitos de la calle. Los beneficios 
fueron destinados íntegramente a la alimentación, esterilización y cura de 
los gatos de la ciudad de Vinaròs.

PRODA celebra un festival para mejorar la vida de los gatos callejeros

Calendar i  2013

¡Ja está 
disponible! 

info@prodavinaros.com
www.prodavinaros.com

Desembre tremolant bon gener i millor any
Pel desembre, el fred o el vent fan tremolar al mes 

valent
Ni en desembre assolellat no et treguis la capa del costat

Qui anar bé vol, es compra roba pel desembre i calçat 
pel juliol

Desembre nevat bon any assegurat

La boira de desembre du el garbí al ventre
Dolent estalviador el matiner de desembre i gener

Al desembre i al gener busca un bon recer
Pel desembre i pel gener no sigues matiner

El desembre es un vell que fa arrugar la pell
6 desembre- sant Nicolau

sant Nicolau de la neu porta la clau
sant Nicolau obre les festes amb clau

El que s’escriu, dura, el que es diu, ningú l’atura
Llop amb pell d’ovella, no porta esquella

La llet de burra a la nit, al malalt estova el llit
Si el pecat fos a la cara, que en veuríem d’emmascares

El dimoni i la muller sempre tenen que fer

FO
TO

S

Redacción/Fotos: Aparicio
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Santa Caterina
Vinaròs celebra 

X. Flores 

Salvador Quinzá

Els xiquets i xiquetes vinarossencs van celebrar 
divendres 23 de novembre la festivitat de Santa 
Catalina. La Regidoria d'Educació de l'Ajuntament i el 
Grup de Pastissers van fer reviure a petits i adults els 
costums típics vinarossenques en una jornada plena 
de sorpreses per a celebrar aquesta festivitat. Els actes 
van tindre lloc en l'Auditori municipal i es van iniciar 
a les 16.30 hores amb la projecció de la pel·lícula “Les 
aventures de Tadeo Jones”, per a tots els públics. A les 
18 hores es va realitzar el lliurament dels premis del 

concurs de lloes per als alumnes de primària organitzat 
pel Grup de Pastisseria de Vinaròs, i, a continuació, es 
va celebrar el concurs per a mejar “pastissets”. Més tard, 
es va projectar la pel·lícula “Ira de titanes”. 
Des de fa més de 30 anys que els pastissers artesans 
de la localitat estan revivint aquesta festa perquè no es 
perdi la tradició, i la d'ahir va ser ja la quinzena edició 
del certamen de lloes en diverses categories per als 
centres educatius. El premi per elaborar la millor 
poesia va consistir en un lot de llibres i una ‘prima’ en 

l'interior d'una caixa de sabates, com es feia abans. 
En la convocatòria també va participar el col·legi 
d'educació especial, on al matí, l'edil de Educació 
Lluis Adell i el president del Grup de Pastissers, Toni 
Juan, van lliurar primes i obsequis per a tots. En els 
col·legis de la localitat, també es va viure un any 
més la festa i alguns van sortir a passejar amb el 
típic Micolau o catxerulo pels carrers més pròxims 
a les seves escoles, mantenint viu l'esperit d'una 
commemoració única.

El Grup de Pastissers reviu la festa des de fa 
30 anys per què la tradició no es perdi

Com cada any, el Gremi de Pastissers Artesans   de Vinaròs i la 
Regidoria d'Educació han organitzat el concurs de lloes de Santa 
Caterina, certamen que aquest any arribava a la seva 15ª edició. 
Amb una ampla participació per part d'alumnes de tots els 
col·legis de la ciutat, el jurat composat pels membres del Gremi 
han tingut la difícil tasca de seleccionar nou lloes d'entre les 63 
rebudes. Aquestes havien estat previament seleccionades pels 
diferents professors dels centres escolars.
El premi va consistir en un lot de llibres seleccionats per la Regidoria 
d'Educació i adequats a cada franja d'edat. L'entrega es va efectuar 
el passat dia 23 a l'Auditori, ocasió en què també es va celebrar un 
concurs de menjar la tradicional "prima" de Santa Caterina.

Primera categoria
1.Malena Vives Elorduy (Manuel Foguet)
2.Enric González Segarra (Divina Providència)
3.Miguel López Arboleda (Jaume I)

Segona categoria
1.Diego Zafra Bono (Ntra. Senyora de l'Assumpció)
2.Juan Casanova Peral (Ntra. Senyora de la Misericòrdia)
3.Lucía Bargo Guerrero (Ntra. Senyora de l'Assumpció)

Tercera categoria
1.Denis Segarra Doménech (Ntra. Senyora de la Consolació)
2. Paula Chale Castell (Ntra. Senyora de la Misericòrdia)
3. Naiara Jurado Francisco (Divina Providència)

Al fin y en un soleado día, se celebraba 
por parte de la “Fundació Privada Divi-
na Providència Vinaròs”, que es como 
oficialmente se dice, la solemnidad emi-
nentemente de los niños/as, pero cada 
vez también de los abuelos y papás y ma-
más, de Santa Catalina de Alejandría, cuya 
onomástica fue el pasado domingo día 25, 
pero en los centros educativos de nuestra 
ciudad, se trasladaba al viernes día 23 del 
presente mes.
La AMPA del colegió preparó casi 400 
pastissets para el almuerzo de todos sus 
alumnos, los cuales dieron comienzo a la 

jornada con una paraliturgia en la capilla 
de las Religiosas Clarisas, dirigida por 
mossen Emilio Vinaixa, el cual explicó a 
todos los alumnos presentes, el motivo de 
la fiesta y la vida de Santa Catalina.
Posteriormente los mas “peques”, daban 
la tradicional vuelta por la manzana con 
el “Sant Nicolao”, y cantando el himno a la 
santa, para finalizar de nuevo en el colegio, 
dando buena cuenta del famoso “pastisset”. 
Por lo que cabe en esta celebración, 
nuestras felicitaciones al AMPA, al cuadro 
de profesores/as, y como no a mis queridas 
religiosas Clarisas de la Divina Providencia.

Colegio de la Divina Providencia. 
Celebración de “Santa Catalina”Premis
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El dia 23 de Novembre es celebrava al CEE Baix 
Mestrat el dia de Santa Caterina. Com tots els anys 
l’associació de pastissers de Vinaròs feren la visita 
al centre per a fer entrega del premi de les Lloes, 
que van ser realitzades pels alumnes. A més a més 
tinguerem la visita de Lluis Adell, el regidor de 

Cultura i Esports de Vinaròs i de Mª José Rodrigo, 
la Inspectora de la zona,  que van fer entrega d’uns 
regalets a cada xiquet. 
La festa continuà amb un esmorzar de xocolata 
amb xurros i el típic dolç del dia, la prima. Els 
xiquets gaudiren d’un dia assoleiat amb tallers de 

globoflèxia i música. 
La celebracio es va tancar amb un dinar a l’escola on 
tot el personal va gaudir de tastar les coques típiques 
del poble i dolços elaborats pels mateixos alumnes de 
PQPI de cuina de l’escola. Esperem repetir l’any vinent. 
Visca Santa Caterina i Sant Nicolau!!

El CEE Baix Maestrat de Vinaròs celebra el dia de Santa Caterina

La celebració de Santa Catalina 2012 va ser la 
més solidària de totes al col.legi "Assumpció" 
de Vinaròs, Així, la vesprada anterior es va 
organitzar un concert coral amb les corals 
infantils d´aquest centre i la del col.legi 
"Misericòrdia", amb caràcter benèfic i és que 
van recaptar vora 300 euros per tal d´ajudar a 
costejar el tractament mèdic que cure l´alumne 
d´aquest col.legi Jonathan Gil, que pateix 
Anemia de Falconi Però això no va ser tot, el dia 
de la festa, a banda dels tradicionals sortejos, 
balls, xocolatada de l´AMPA, caramelada, etc. 
es va muntar una fira solidària també per 
ajudar Jonathan. Durant les setmanes anteriors 
els alumnes de tots els nivells de Primària van 
estar elaborant bonics detalls, com punts de 
llibre, moneders, fermalls, etc. que van posar 
a la venda a un euro cadascú. L´Ajuntament 
de Vinaròs va facilitar les paradetes on es 
muntaren els punts de venda que eren atesos 
pels propis alumnes dels cursos superiors, 
mentre integrants de l´AMPA s´encarregaven 
de la venda de tiquets. Va ser tota una 
novedosa experiència, viscuda amb gran 
interés pels alumnes i lloada molt pels pares; el 
propi Jonathan fou un dels "clients".

La Santa Catalina 
més solidària

Maica Molla

Emili Fonollosa
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Como cada año en estas fechas, la Sociedad 
Musical “La Alianza”, para festejar la celebración de 
Santa Cecilia, patrona del mundo de la música. Los 
actos estuvieron compuestos por pasacalles, misa 
en honor a Santa Cecilia en la Parroquia de Santa 
Magdalena, recordando a los difuntos de nuestra 
banda, y como colofón nos regalaron  un gran 
concierto en que pudimos ver y escuchar a todas 
las secciones de la entidad: la “JOVE ORQUESTRA”, 
la “BANDA JUVENIL” y la “BANDA SINFÓNICA”.
Esto lo comprobamos el pasado sábado 24 víspera 
de Santa Cecilia, en un Auditorio Municipal 
repleto, prácticamente una hora antes de su 
inicio. Pudimos ver en la presidencia a la máxima 
autoridad local, nuestro alcalde D. Juan Bautista 
Juan, acompañado de varios concejales. Presentó 
el acto Alex Albiol Prades. Las actuaciones fueron 
las siguientes: 

JOVE ORQUESTRA:
Se presentó a la única componente que debutaba, 
Claudia Bolillo López (viola). A continuación 
interpretaron el siguiente programa:

Lunchtime: Stroll (Suite del día)   
  Hilary Burgogne
L’Estro Armónico (Concerto op.3, nº 8 per a dos 

violins i corda. Antonio Vivaldi
I. Allegro
II. Larghetto e spirituoso
III. Allegro

Violins solistes: Ana Falcó Saez
     Sonia Val Castel

Director: José Ramón Renovell Renovell

BANDA JUVENIL:
Se presentaron a los siguientes componentes 
debutantes:
Alba Eroles Simó (clarinete), Mar Monroig Sorolla 
(clarinete),
Marc Jovani Caballer (saxofon alto), Sandra Mª. 
Baila Batiste (fagot), Marc Tolós Mateu (trompeta), 
Ferran Gallego Meseguer (trompeta), Erik Rodiel 
Fernández (trompeta), y María Galán Oliva 
(trombón). 
El programa que nos ofrecieron fue el siguiente:

L’Arlesienne (Suite nº II)    
  Georges Bizet

I. Andante sostenuto
II. Intermezzo
III. Menuet
IV. Farandole

Director: Emilio José Salamanca Safont

BANDA SINFÓNICA:
Se presentaron a los siguientes componentes 
debutantes:
Mar Martín Velasco(flauta), Victoria Beltrán 
Domínguez (flauta), Josep Domenec Safont Pitarch 
(flauta), Laia Casanova Ferrer (oboe), Eva Moliner 
Adell (clarinete), Roger Macip Sancho (clarinete), 
Cristian Miralles Torné (saxofón alto), Olga Calvo 
Beltrán (trompeta), Albert Vidal Bofill (trompeta), 
Eloi Oliver Barreda (percusión), Ariadna Besalduch 
Midiavilla (violoncello) y Melody Peinado Yeves 
(contrabajo).
Se aprovecho también este concierto, para colocar 
la insignia de plata de la entidad al cumplir sus 25 
años de permanencia en la banda, a los siguientes 
músicos: Emilio José Salamanca Safont, Juanma 
Milián, Juan Carlos Matamoros y por ausencia no 

Salvador Quinzá

María Galán

Roger Macip

Albert Vidal

Ferrán Gallego

Laia Casanova

Cristian Miralles

Sandra Mª Baila

Victoria Beltrán

Mar Monroig

Adriana Besalduch

Erik Rodiel

Eva Moliner

Olga Calvo

Marc Tolos

Josep Domenec

Marc Jovaní

Melody Peinado

Alba Eroles

Eloi Oliver

Claudia Bolillo

Mar Martín

Santa Cecilia y “La Alianza”

Jove Orquesta

Debutantes Jove Orquesta

Debutantes Banda Sinfónica

Banda Sinfónica
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agenda 

cultural

agenda cultural
Divendres 30 de novembre
BIBLIOTECA MUNICIPAL
19 hores, Presentació del llibre 
de Vicent Melià de l’Editorial 
Antinea
Organitza: Editorial Antinea

Dissabte 1 i diumenge 2 de 
desembre
AUDITORI MUNICIPAL
RASTRILLO SOLIDARI
Organitza : Mans Unides

Dimarts 4 de desembre
SALA D’ACTES DE LA BIBLIOTECA
17 hores, Curs pla general 
comptable de la UJI.
Organitza : SEU NORD 

Dimecres 5 de desembre 
BIBLIOTECA MUNICIPAL
18.30 hores, TALLER d’autoestima 
i creixement personal a partir del 
llibre “Mujeres que corren con los 
lobos”
Organitza: Biblioteca Municipal

Divendres 7 de desembre
SALA D’ACTES DE LA BIBLIOTECA
18.30 hores, PRESENTACIÓ del 
llibre «Enamorada de un cura 
comunista» d’Stella Manaut. Farà 
la presentació López Dóriga.
Organitza: Ass. Cultural Amics de 
Vinaròs

19 hores, Inauguració de 
l’Exposició d’escultures i talles 
de figures del nen Jesús que 
romandrà oberta fins el 5 de gener.
BIBLIOTECA MUNICIPAL
Organitza: Confraria Natzaré i Sant 
Sepulcre

Dissabte 8 de desembre
AUDITORI MUNICIPAL
10 hores, BATUCADA
Organitza: Esmuvi

Del 3 al 30 de desembre 
Exposició de fotografia "Trencant 
barreres" 
Lloc: Cafeteria Cantonet, C/ Lluís 
Santapau, 12 baixos (cantonada 
amb Escultor Agramunt) 
Organitza: COCEMFE Maestrat

se pudo entregar al músico Juan Bautista Doménech, 
el cual estaba ausente por motivos profesionales. 
Los tres dirigieron unas breves palabras de 
agradecimiento.
El programa que nos ofreció la Banda Sinfónica con 
más de 100 músicos en el escenario fue el siguiente:

Mª Teresa Lacruz (P.D.)    
  Oscar Navarro

El Camino Real     
  Alfred Reed

Director: José Ramón Renovell Renovell

Para finalizar este exitoso concierto, el maestro 
Renovell nos regaló el “bis” con la interpretación del 
“Himno a Santa Cecilia”.

CENA DE HERMANDAD:
 Finalizado el concierto, en un conocido restaurante 
de nuestra ciudad, se procedía todos juntos, a celebrar 
una cena de hermandad en la que se hacía entrega 
de los trofeos a los juegos varios que participaron los 

músicos. También a los tres músicos que cumplían su 
XXV aniversario con la banda, se les hacía entrega de 
una gran foto con espacio para que sus compañeros 
músicos les hicieran sus dedicatorias.
Se repartieron títulos y fotos a todos los nuevos 
debutantes, y se aprovechó también el acto, para 
presentar a la nueva dama de la entidad, para 
las nuevas fiestas de San Juan y San Pedro de 
2013, la joven Mar Vidal. Recordemos que la dama 
actual es Marta Oliver. Se les entregaron a ambas 
sendos ramos de flores naturales, y entre ellas se 
intercambiaron regalos. Asimismo Marta Oliver hizo 
entrega al presidente Víctor Arenós, de un cuadro 
con su fotografía, en recuerdo de su paso como 
dama. Los parlamentos corrieron a cargo del concejal 
de cultura de nuestro ayuntamiento Lluís Gandía, de 
nuestro acalde D. Juan Bautista Juan, José Ramón 
Renovell, Emilio José Salamanca y el presidente de 
la entidad Víctor Arenós, el cual recordó el futuro 
auditorio de música.
Con un ambiente muy agradable y festivo 
acompañado de música de baile, a altas horas de la 
madrugada y ya inmersos en la festividad de nuestra 
patrona Santa Cecilia, se daban por finados todos los 
actos programados.

CENTRO MUNICIPAL DE LA 3a EDAD
Se comunica a los Sres. Socios que la entrega de los LOTES DE NAVIDAD

será el Lunes día 10, de 11,30 h. a 13 h.,
por la tarde el horario será
desde las 16 h. a las 19 h.

El martes, día 11 se entregarán
desde las 8 h. hasta las 13 h.

La junta

Asociación de jubilados y pensionistas 
"López Dóriga" Vinaròs
Se comunica a todos los asociados que el día 18 de 
diciembre, a partir de las diez horas, se entregarán los lotes 
de regalo de navidad, previa la presentación del justificante 
de la cuota de este año, asi mismo ya se podrán adquirir los 
titkes para la cena de noche vieja, al precio de 32 €.

Durante la cena Marta Oliver con Mar Vidal

XXV en La Alianza
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Cataluña, futuro o quimera
José R.  Tárrega Estel ler,  Por tavoz del  PP de Vinaròs

En educación,
también hacemos más

Evidentemente este no es un tema de interés puramente 
local, pero por razones de vecindad, y de este mimetismo 
mediante el que muchos de nuestros conciudadanos 
intentan imbuirnos en una cultura que aunque hermana no 
es la nuestra, creo interesante el hacer un somero análisis de 
los resultados de las elecciones en nuestra siempre cercana 
Catalonia.
Para nadie es nuevo el hecho de que ante una incapacidad 
manifiesta para gobernar sin “quemar las naves” por 
los recortes económicos inevitables en una región que 
el gobierno tripartito había dejado en la más absoluta 
bancarrota, el líder de CIU Artur Mas, consideró a la vista de 
los actos del 11-S que podía erigirse en el “Mesias catalán”.
Partiendo de esta premisa, el capitoste hoy decapitado, 
Artur Mas convocó unas elecciones de las que estaba 
seguro de que envolviéndose en la “senyera estelada” y 
disimulando sus políticas económicas que no le traían más 
que impopularidad y perdida de votos, alcanzaría la gloria y 
el poder absoluto de una de las regiones más productivas de 
España, aunque hoy en la más completa indigencia social y 
económica.
Pero a veces el destino es realmente cruel con los iluminados, 
hoy su futuro pasa por la humillación, la dimisión o el 
descredito más absoluto entre sus votantes.
Por otra parte, Esquerra Republicana el vencedor virtual 
de las elecciones, se ríe con disimulo de una CIU que les ha 
regalado miles de votos con la incitación al independentismo 
y amenaza al pírrico ganador de las elecciones de seguir la 
vía independentista o atenerse a las consecuencias.
El PSC siguiendo su rumbo a ninguna parte, desgraciadamente 
ya conoce cual es su suelo electoral, pero con su idea de un 
federalismo inconcreto y surrealista no ha conseguido más 
que atraer a su voto incondicional cada vez más reducido, y 
si bien ha conseguido frenar en parte el descalabro que las 
encuestas vaticinaban, ha dejado claro que tardará años en 
llegar a ser lo que fue en Catalunya, si es que alguna vez lo 
consigue.
En cuarto lugar el PP, que con sus mejores resultados 
históricamente hablando esperaba más votos y más escaños. 
Pero puede justificarlos dignamente y seguir en la brecha de 
afianzarse en una sociedad que no le deja espacio electoral. 
IC els Verds, otro de los corresponsables del desaguisado, 
se ha quedado como suele decirse entre “Ares y Benasal” y 
diciendo por lo bajini “Gracias Virgen de Lourdes por dejarme 
como estoy.
“Ciudadans” ha triplicado sus votos y su representación, 
saben que están en el buen camino y no modificarán su 
rumbo es cuestión de paciencia y trabajo. Algún día no muy 
lejano serán necesarios, pero les queda mucho camino por 
delante.
Y por último el CUP, radicales y okupas al poder, nadie en su 
sano juicio podía imaginarse el apoyo que han recibido estas 
siglas, vamos, que no se lo creen ni ellos.
Y con todo este enjambre, el “ilumineta” de Mas tiene que 
gobernar con una composición que permite desde hacerlo 
en minoría hasta la composición de cinco mayorías absolutas 
diferentes. Todo un damero maldito para una región que 
necesita estabilidad, “seny” y un esfuerzo inmenso para salir 
de la crisis.
Ya lo ven ustedes catalanistas vinarocenses, nuestros vecinos 
han intentado tocar el cielo con las manos y han caído de 
bruces en el charco. Que tengan suerte.

Se ha creado el 
programa educativo 

de refuerzo y de 
aprendizaje de la 

lengua inglesa para 
los alumnos de 

primaria y secundaria

En Vinaròs se puede 
cursar por primera 
vez los estudios de 
Técnico deportivo 

y Técnico deportivo 
superior

Hemos implantado el 
Taller de Educación, 

con una duración 
de dos cursos, 

fomentando la 
implicación de 

toda la comunidad 
educativa con 

conferencias, talleres 
didácticos, etc...

En 2010 se destinaron 
38.000 euros para 
becas de libros, en 

2012 esta cifra se ha 
incrementado hasta 

llegar a los 55.000 
euros. 

Hace dos meses el Ayuntamiento adecentó toda la zona contigua a la discoteca 
Hangar, ahora se ha derribado la nave con lo que la zona quedará en unas 
condiciones de limpieza como hacía años que no se veía.
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UN ANY DE GOVERN DE RAJOY: POBRESA, ATUR I DESIGUALTAT

Rajoy va arribar havent-li dit als electors:

El PP està desmantellant-ho tot

1. Que tenia un Pla per treure a Espanya de la crisi

2. Que amb ell s'acabaria l'atur

3. Que solament amb que marxés el Govern del PSOE i arribés el 
Govern del PP, creixeria la confiança a Espanya i baixaria la nostra 
prima de risc

I TOT HA RESULTAT SER FALS
Espanya és avui més pobre que fa un any i està enfonsada en la 
recessió

Milions de ciutadans viuen avui pitjor que fa un any

Mai hi ha hagut al nostre país tantes persones en atur com ara 
(mig milió més que fa un any)

I la prima de risc ha superat en 2012 tots els rècords: ha estat 
per sobre dels 600 punts i no baixa dels 400.

MEDICINES
A Espanya els pensionistes no pagaven ni un cèntim de les 
medicines que els receptava el metge

Ara sí paguen. RAJOY els ha imposat el COPAGAMENT 
farmacèutic

SANITAT
A Espanya hi havia una Sanitat pública UNIVERSAL I GRATUÏTA

Era un dret que s'obtenia de forma automàtica

De ser un dret ha passat a ser un sistema d'assegurança al que 
s'accedeix després de diversos tràmits

NO TOTS els serveis i prestacions són ja gratuïts com l'eren abans.

Ara cal pagar el transport sanitari no urgent, les cadires de rodes, 
les crosses i altres pròtesis externes i més de 400 medicaments 
d'ús molt habitual, que han quedat exclosos del sistema.

Ara volen privatitzar els grans hospitals públics

El nostre representant al Congrés dels Diputats, 
Joan Baldoví, ha presentat una proposició no de 
llei en aquesta cambra, per a instar el Ministeri 
de Foment a incloure una modificació en el 
Pla d'Infraestructures, de manera que aquest 
incloga, per una banda, la execució del tram 
nord de l'A7, per a connectar les comarques 
de Castelló amb Catalunya per l'interior, i 
per l'altre la realització del projecte integral 
de desdoblament de la N-232, per a la seua 
conversió en autovia A-68.
Es tracta de les dues grans reivindicacions en 
infraestructures de les comarques de Castelló i del 

Grup Municipal Bloc-Compromís de Vinaròs. Una 
d'elles ha de facilitar a la llarga la circulació per una 
autovia de quatre carrils, gratuïta, entre València i 
Barcelona, com alternativa a l'AP7 i els seus elevats 
peatges, contribuint així a millorar les condicions 
de circulació, i per tant la competitivitat,  de 
persones i mercaderies; l'altra, l'autovia A-68, 
és clau per a l'eixida i l'arribada dels productes 
d'Aragó a les nostres costes, principalment el 
port de Vinaròs. Si ara queden excloses d'aquest 
Pla d'Infraestructures, sembla clar que restaran 
aturades i endarrerides durant bastants anys, i 
aquest és un luxe que Castelló no es pot permetre.

El diputat de Compromís ha fet una crida 

“als diputats i diputades de les altres 
forces polítiques elegits per Castelló, per 
a que acomplisquen el seu deure cap 
a l'electorat, donen suport a aquesta 
proposició, i facen pressió en l'interior 
dels seus grups per a que siga acceptada, 
anteposant així els interessos del seu 
electorat a qualsevol consigna de partit 
que puguen tindre”.

EL DIPUTAT DE COMPROMÍS JOAN BALDOVÍ HA PROPOSAT QUE EL PLA D'INFRAESTRUCTURES 
RECULLA DUES REIVINDICACIONS CASTELLONENQUES

Exigim al Congrés de Madrid que l'A7 fins a Catalunya i el desdoblament de la N-232
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PREGUNTES AL PLE SENSE RESPOSTA

Esquerra Verds Vinaròs

Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org

No foten un brot,…
…y la prueba más evidente de ello es el último 
Pleno con sólo cinco puntos en el orden del día 
de los cuales los dos primeros son los habituales de 
trámite, la aprobación del acta de la sesión anterior 
y la dación de cuentas de decretos de Alcaldía, con 
lo cual, los puntos de deliberación - indicativos 
de lo que trabaja un equipo de gobierno - esta 
vez sólo han sido tres y el principal de ellos 
viene a consecuencia de la reclamación judicial 
interpuesta por empresas con intereses en los PAI’s 
de la Zona Turística Norte, por la que el Tribunal 

ha ordenado que los dos partidos (el tándem PP 
y Bloc) que en la pasada legislatura votaron en 
contra del supervial que el PVI impulsábamos, 
justifiquen el porqué adoptaron aquella 
decisión puesto que entonces se limitaron a votar 
que NO, sin dar las necesarias explicaciones de las 
razones por las que lo hicieron.
Ello abrió la puerta de las reclamaciones a las 
empresas con intereses en los PAI’s de la ZTN con 
quienes tanto nos costó llegar al acuerdo para que 
construyeran el supervial antes de urbanizar los 
PAI’s. Vial que no sólo hubiese dado solución a la 
congestionada carretera de la costa norte (Av. Fco 
José Balada) sino que también habría solventado 
las colapsadas redes de agua, alcantarillado, 
electricidad y resto de servicios, sin costo para el 
Ayuntamiento.
De momento, el ataque casposo – esperemos que 
sólo sea eso - del tándem PP-Bloc ya nos habrá 
costado un dineral en abogados, provocando 
más gasto como aquel que hace unos meses tanto 
nos criticaban respecto del de las cuentas que 

presentó el bufete que defiende al Ayuntamiento.
 El otro punto, el declarar desierto un concurso 
para compra de material de oficina, es otra prueba 
evidente de “lo bien que trabajan” convocando 
unas bases por las que nadie se interesa.
Y finalmente, un reconocimiento extrajudicial de 
una deuda por el mercado que venía de nuestra 
gestión, pero cuyo pago tenía partida en el 
último presupuesto que nosotros gestionamos, 
una partida que el actual equipo de gobierno 
hizo desaparecer haciendo necesario ahora 
el reconocimiento de la deuda en Pleno. No se 
aclaran y por ello, hemos vuelto a pedir la dimisión 
del concejal Molinos que tanto nos criticaba 
cuando nosotros hacíamos modificaciones 
presupuestarias y reconocimientos de deudas
De cualquier forma seguirán quedando muy 
lejos aquellos plenos nuestros de hasta con 
veintiocho puntos en el orden del día, una 
pobreza de asuntos claramente indicativa de que 
el actual equipo de gobierno no dan golpe,… “no 
foten un brot”.

Aquest cap de setmana els cotxes de dos dels joves que van 
denunciar atacs feixistes a Vinaròs han sofert el trencament de 
totes les llunes.

Casualitat?

El passat plenari, el partit que governa a Vinaròs, va insistir en 
llevar qualsevol referència a la Llei de Reforma Laboral, imposada 
per ells, a la Moció en defensa dels treballadors de CEMEX.

Vergonya?

El passat plenari, el partit que governa a Vinaròs, no va permetre ni 
tan sols debatre la Moció per a sol.licitar el pagament del deute de 
la Generalitat amb les farmàcies...

.... o serà poca vergonya?

P r i m e r a m e n t 
volem apuntar 
que la primera 

o de les primeres reivindicacions de MIGJORN, fa 
quasi 40 anys, va ser “VOLEM ARBRES”, que aparegué 
pintat per les contornades de la fàbrica Foret.  Bon 
dia “señorito”, ai no, volem dir senyor Alcalde, com 
que té la dedicació absoluta per al poble de Vinaròs, 
ens podria donar una explicació del per què no ens 
va contestar a les preguntes que li fem per escrit en 
tots els plens?, pense que totes les preguntes són 
assumptes pel be del poble i no volem molestar, 
volem ajudar. Quan no ens escolten ni ens volen 
rebre i creiem que estem en la raó, passa el que 
passa, exemple “abocador”, plantada d'arbres a 
la llera del riu i alguna altra cosa. No amenacem, 
no, mai!!. En un mitjà de comunicació radiofònic 
el senyor Tàrrega ens va deixar per mentiders, va 
dir que no era veritat que li vàrem demanar dues 
vegades parlar amb ell, cosa que després li vàrem 

recordar, doncs en la primera ens va deixar plantats 
i en la segona després de citar-nos a les 13.30 quan 
eren les 14h. vàrem marxar, reconeixent-nos poc 
després que la reunió havia durat fins les 15 h. Ben 
cert que de saber-ho hauríem anat dinats i no ens 
hagués fet res l'esperar tot el que hagués fet falta. Per 
arrodonir la relació amb aquest regidor cal dir que 
en el mateix ple que ens van negar les preguntes, 
ens va dir de forma molt clara que després de les 
declaracions que MIGJORN havia fet, si volíem parlar 
amb ell ho hauríem de demanar de forma oficial per 
escrit i ens va avançar que el més segur serà que no 
ens posarem d'acord (això si que és una amenaça 
Sr. Tàrrega). Que hem de fer..., el PP té la vara de 
“comandament”.  Doncs be, ho escriurem i ho direm 
de la forma que ens va ensenyar el mestre “SIRUELA” 
i suposem que ens entendran. Les preguntes al ple 
les hem fet sempre per escrit, així els dos Alcaldes 
anteriors les contestaven de viva veu en el decurs 
del ple i ara vostè, senyor Alcalde, ni tan sols això, 

ni per escrit ni res. Esperem que la rabieta els passe 
aviat i el ple següent tornem a rebre les respostes tal 
com han fet fins ara. Per un altra part, pense vostè i 
tots els seus regidors que si escolten el que diuen 
els veïns del poble les coses poden anar més be, 
tenim el dret a parlar, el dret a elegir-los i tota 
l'obligació a pagar les despeses que ens imposen. 
Nosaltres no som la veu de tot un poble però si 
que som poble i tenim i demanem els drets que 
ens pertoquen i amb la seua postura, esperem 
que circumstancialment, ens han menyspreat 
i això no s'ha de fer ni tant sols en un ciutadà i 
menys amb un grup. Senyor Alcalde vostè va fer 
allò que recrimina a molta gent i que de fet també 
va passar el referit dia, cal tenir educació. També 
li recordem que quan vostè era molt jovenet 
MIGJORN ja es preocupava per un Vinaròs millor 
i pensem continuant igual. I  ara, per acomiadar-
nos fins la següent, des d'esta associació de veïns 
li diem “DIOS GUARDE A V.I. MUCHOS ANOS”.
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OPINIÓ 

Noves agressions a Vinaròs Associació Cultural Vinaròs Tropical

Desde Assoc Cultural Vinaròs Tropical 
volem donar de manifest unes noves 
agressions que un grup organitza’t duu 
a terme a Vinaròs desde fa un temps a 
membres i familiars de la nostra Assoc.
Com ja vam advertir a principis d’estiu, 
aquest grupuscle es dedica a agredir, 
amenaçar i extorsionar a tot aquell que 
creuen oportú, amb total impunitat, 
sense que fins al moment, tot i sabent 
noms i cognoms, els estats politics, 
policials i jurídics hagen fet res al respecte 
per solucionar aquest problema.
Aquest cop no hem de lamentar 
cap agressió física, però trista es la 
noticia quan el pasat diumenge 25 de 
Novembre, ens assabentàvem de que 
3 dels nostres socis s’havien despertat 
amb 3 agressions a bens materials molt 
importants, donant constància a dits 
estaments esmentats.
I esque desgraciadament els últims 
dies i setmanes hem tornat a   vorer 
com a títols personals hem tornat a ser 
amenaçats per aquesta gent que nomes 
entenen la violència i la delinqüència 
com a forma de fer-se notar i provocar 

, sense cap tipus de èxit per la seua part.
L’Assoc Vinaròs Tropical   manté xerrades, 
realitza passes de vídeos, organitza 
concerts  d’altres cultures i races i aposta 
per una convivència pacifica, digna  i 
una pluralitat en tota la gent de Vinaròs, 
desmarcant-se sempre de la política i 
obrint   sempre les portes a tota la gent 
que volgue col•laborar i disfrutar d’un 
bon ambient i aprendre dia a dia,   cosa 
que sembla molestar aquest grup que 
fixa el seu objectiu en eradicar els nostres 
actes i crear una por social i violenta, cosa 
que no han aconseguit fins al moment, 
ni aconseguiran, ja que pensem amb el 
diàleg com única forma de encarar els 
problemes.
Per això obrim aquest debat de nou 
i invitem a tots els partits politics i 
associacions a entaular conversa i oferir 
algun tipus de solució, ja que per desgràcia 
per a nosaltres es la segona agressió greu 
que rebem, però no som els únics en 
un evident i repetit cas de inseguretat 
ciutadana el qual no volem lamentar mals 
majors  i on invitem al poble de Vinaròs a 
condemnar aquets actes. 

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 
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Careta

PESCA

Andrés Albiol

Fin campaña de cerco
Tras diez meses de actividad de la llum, finalizó la temporada del 
2.012.
Las otras modalidades esta semana han faenado a medias a causa 
del mal tiempo. Las capturas en general han sido mediocres. Hubo 
variedad pero no cantidad de especies subastadas, con unas 
cotizaciones también flojas.

La pesca de arrastre faenó los cinco días hábiles de este periodo semanal, 
pero también hubo jornadas que se hizo a la mar solo la mitad de la flota, en 
especial a partir del miércoles, en que los fuertes aires de mistral dificultaron 
incluso la navegabilidad. Recalcar que el frío hizo acto de presencia sobre 
nuestras aguas. Las capturas de pescados y mariscos con sus precios medios 
fueron; langostino de 16 a 22 €/Kg., cigala de 12 a 24, calamar de 9 a 20, gall 
a 12, s. punxa a 12, miseria a 9, peluda a 7, caracol de 8 a 10, pescadilla de 4 
a 8, galera de 3 a 4, pulpo blanco, caballa, jurel y bacaladilla a 2, salmonete a 
4, móllera y burros de 2 a 3 y morrallas de 1 a 3.
Los cerqueros han desarmado a final de noviembre. Ahora van a guardar 
una veda de dos meses. Todo está previsto para que las tripulaciones cobren 
del paro y los armadores del Gobierno. Las últimas extracciones de peix blau 
eran el lunes; con tres traíñas que pillaron 400 cajas de boquerón a 30 €/
caja (6 Kg) y 50 de sardina a 20. Y el martes dos barcas atraparon 200 cajas 
de seitó a 26 y 30 de sardina a 18. El resto de días era imposible faenar por 
las constantes rachas de viento del noroeste. La procedencia era; dos barcos 
locales y uno del Grau de Castelló. 
Los artes menores fatal. Un par de jornadas aún calaron los trasmallos para 
llevar sepia a 7 €/Kg., y mabre a 6. Otros un poco de lenguado a 18 y raya a 
5. Tres operaron en busca de pagel de 2 a 10. Y dos xarciers desembarcaron 
langosta a 30, gallineta a 19 y corva y mamona a 3. 
Un palangrero pescó con anzuelo lubina a 15 €/Kg. sargo a 8, lliri y sorella a 
3 y congrio a 2.
La recolecta de pulpo roquero con cadufo se cotiza de 2 a 5 €/Kg.

En castellà li criden tortuga boba, t. comú i t. caguana, en alemany 
Unechte Karette, en francés caouanne i en anglés loggerherd. El seu 
nom científic és Caretta caretta. Pertany a la classe dels rèptils de l'orde 
dels quelonis. És un vertebrat de respiració aèria.
Molt habitual de les costes vinarossenques, és una espècie de costums 
i vida solitària. Preferix d'aigües temperades a fredes.
El seu cos és aplanat ovoide de forma cuirasseres i està protegit per 
dos peces, dorsal i ventral, que formen una doble cuirassa, unides per 
formacions laterals, deixant només els forats per a les quatre potes, cap, 
cua, orifici anal i genital. 
La closca òssia del dors té cinc plaques tipus costelles en la filera central. 
I un parell de fileres de cinc plaques costals cada una, en ambdós 
laterals. I rodejant esta closca hi ha 27 plaques marginals.
En la part inferiorment i ventralment, en els costats, hi ha tres escuts 
inframarginals sense porus. El cap és gran com el seu nom llatí i el 
malnom català-llevantí indica. Boca amb mandíbules sense dents, però 
amb una funda còrnia a manera de pic. Coll retràctil en la closca. La 
vista, olfacte i tacte són bons, en canvi l'oïda és roín. 
Les extremitats anteriors són tipus aleta. Presenta dos ungles en cada 
un dels seus membres. La cua és curta en general, però en els mascles 
és un poc més llarga.
La seua coloració és rogenca terrós en el dors. El cap, potes i l'escut 
inferior són groguencs. A vegades sol tindre adherits paràsits com a 
percebes, plantes, etc.
Talla màxima 1,20 m. i de pes 150 Kg.
L'època de reproducció és a l'estiu. Cria cada 2 o 3 anys. Per als 
anidamens té la predilecció de zones del mediterrani oriental, però 
s'han donat casos de posades en platges valencianes solitàries. Són 
ovípares. S'aparellen al llarg de les seues rutes migratòries darrere d'un 
previ i ràpid seguici. Trien llocs per a nidificar com són àrees platjeres 
d'arena fina, excavant els clots durant la nit fora de l'abast de la marea 
alta. Allí soterren fins a 120 ous i ho pot fer en unes quantes nits. Solen 
esborrar el seu rastre de l'arenal. Transcorreguts de 30 a 50 dies, les 
xicotetes tortugues trenquen la closca i emergixen de l'arena per a 
dirigir-se ràpidament al mar. A menor temperatura limítrof es coven 
mascles i a major femelles. Són moments vulnerables per que en el seu 
camí cap a l'aigua, poden ser presa d'aus, etc.
Per a respirar, com la seua caixa toràcica no pot expandir-se per a 
agafar l'oxigen, el coll i les potes li funcionen com un pistó, per a fer els 
moviments d'ins. i exp.
S'alimenta de peixos, crancs, meduses, plantes i esponges.
D'alevins tenen molts enemics, però d'adultes només els taurons de 
grans mides com el tigre capaç de trencar el dur closca.
Accidentalment cauen en els arts i xarxes dels pescadors i si estan 
moltes hores sense pujar a la superfície per a respirar, poden ofegar-se. 
També estan sotmeses a gran pressió humana en les zones de posada.
La seua pesca i comercialització està prohibida des de 1.980.
Antany, quan una tortuga moria en l'art de pesca, alguns pescadors 
eren especialistes a guisar-les. La veritat és que després de la difícil tasca 
de desviscerarla i netejar-la, amb les seues carns es feien uns suculents 
estofats, etc. 

Las traíñas tiraron a tierra los artes

Barco de apoyo logístico de la plataforma marina del Castor
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consell municipal d’Esports Vinaròs
Consulta tota la informació esportiva a www.cmevinaros.es

El passat 11 de Novembre de 2012, 
es va celebrar la Athens Classic 
Marathon. L’atleta del Club Esportiu 
Vinaròs – Aigües de Vinaròs – Jahvé 
Fernández, va participar en aquesta 
cursa mítica sent la seva primera 
Marató. Jahvé, un atleta de 800m.l., 
a dut a terme una preparació 
específica per preparar aquesta dura 
prova amb el seu entrenador Juan 
Manuel Camacho. 
A les 09:00h. del matí es donava la 
eixida a la 30ª edició d’aquesta cursa 
clàssica a la ciutat de Maratón. La 
arribada va ser a la ciutat d’Atenes, 
al estadi Panathinaikó, on es van 
celebrar els primers Jocs Olímpics 
Moderns al any 1896.
Aquesta marató que té un circuit 
molt exigent, separa la ciutat de 
Marató i Atenes, i es el recorregut 
que va fer Filípides al any 490 a.C. 
per anunciar que els grecs havien 
derrotat als perses en la Batalla de 
Maratón i que havia finalitzat la 
guerra. Quan va arribar a Atenes va 
dir: -“Hemos vencido”, i seguidament 
va morir del esforç. 
Jahvé va finalitzar la prova amb un 
temps de 03h:04’:57”, entrant a meta 
en el lloc 146º en una prova que van 
córrer més de 7.000 persones. 

Jahvé Fernández a La 
Marató de Atenes 
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ESPORTS

Se llega al ecuador

Rafa Marcos

FUtbol.  Categoría Regional Preferente

Vinaròs CF

VINAROS

2

7

1

2

CD Acero B

JESUS I MARIA

Vinaròs CF: Raul, Pedro, Fran Didac, 
Wifredo, Errnesto, Mario (Moreno) 
Forés, Sergi (González) Espinosa 

(Kamal) y Folch (Albert)
CD Acero B: Alejandro, Borja, Cervelló 
(Toni) David (Padilla) Muñoz, Soriano 
(Israel) De la Rosa (Pinazo) Ike, Aitor, 

Mario y Willy.
Goles: 1-0 min.9 Espinosa 1-1 min.11 

Willy, 2-1 min.80 Sergi
Árbitro: Fermosell Pérez. Mostró 

amarillas a los locales Pedro, Mario, 
González, Sergi y Albert y al visitante 

Borja.

Faltan cuatro partidos para finalizar la primera vuelta 
de campeonato. De estos cuatro partidos, tres se 
juegan a domicilio. Los dos próximos y el último, 
entremedio nos visita el nuevo líder San Pedro. Este 
domingo en jornada matinal se juega en Puzol ante 
el que ha sido hasta está jornada el líder, condición 
que ha perdido este fin de semana al perder ante un 
Altura que va de menos a más y lleva dos partidos 
seguidos ganando, será el siguiente rival.
En Puzol será uno de estos partidos en los que se 
dice que hay mucho que ganar y poco que perder. 
Si jornadas atrás eramos nosotros los que pasamos 
por un bache, ahora es el equipo valenciano quien 
no pasa por su mejor momento, tan solo ha sumado 
un punto de los últimos doce que ha jugado. De 
todas formas no será fácil, ha estado liderando la 
tabla 10 jornadas, 9 de ellas consecutivas y a pesar 
de sus malos resultados en estas cuatro últimas 
jornadas sigue estando en zona de promoción. 
Es cierto que su perseguidor Almassora tiene un 
partido menos y se encuentra a solo dos puntos, 
este partido aplazado correspondiente se jugará 
después de esta jornada, será el 6 de diciembre. En 
caso de ganar a parte de dar un golpe de autoridad, 
supondría sobrepasarlos en la tabla y afianzarnos 
en la zona alta de la tabla. Sin lugar a dudas 
partido difícil, pero para ambos, hay que intentar 
adelantarse en el marcador para crearles dudas, 
primero por el partido y por la necesidad imperiosa 
de ganar para salir del bache. Lo dicho, hay mucho 
que ganar y poco que perder ya que es un campo 
donde si se pierde no pasa nada aunque ahora 
puntuar puede ser algo más fácil, siempre que se 
hagan las cosas bien.
Hay que confiar ya que el equipo se ha recuperado 
y vuelve a ser aquel que nos ilusiono al principio y 
que todos queremos ver. Al final se consiguió vencer 
al Acero “b”, pero en caso de haberse mantenido el 
empate la gente hubiese salido igual contenta por 
lo que dio el equipo y ocasiones que se crearon y 
remataron que no quisieron entrar. 
Particularmente me esperaba otro partido, con un 
rival más replegado ya que de los seis partidos juga-
dos fuera, los aceristas no habían ganado ninguno 
y pero habían puntuado en cuatro marcando y reci-
biendo pocos goles. Los espectadores agradecimos 
que no fuera así.
El juvenil sigue con su buena racha y venció 1 – 4 
en el campo del Roda “c”. El envite entre el primer 
clasificado (Acero “b”) y tercero (Alcora), se saldó 
con victoria del hasta ahora intratable líder por 5 
– 1. Ha sumado los 33 puntos que ha disputado, 
el juvenil langostinero es segundo a 7 puntos. El 
Alcora pierde un puesto pasando a ser tercero el 
Onda a 4 puntos de los nuestros y a 11 del Acero “b”.
Precisamente el Onda es nuestro próximo rival, nos 
visita este sábado a partir de las 16:00 horas con 
arbitraje de Carmona Buj. Buena oportunidad para 
ver un buen partido y porque no de seguir la buena 
marcha y ampliar la ventaja a los perseguidores. 
Luego el juvenil jugará dos partidos seguidos fuera, 
primero en Segorbe y después en el feudo del líder. 
El sábado al juvenil y el domingo a Puzol en un 
apasionante fin de semana.

El equipo local cumplió la pasada jornada en el 
Nou Estado venciendo a un duro rival que solo 
vino a destruir juego y de paso a sacar algún punto, 
cosa que no consiguió ya que la mejor estrategia 
del Vianròs dio al traste con las aspiraciones de 
los visitantes que a pesar de mantener el empate 
durante la mayor parte del encuentro fueron 
incapaces de llegar con peligro hasta el área local 
bien defendida por el cancerbero Raul. Ya una vez 
más a falta de 10 minutos para finalizar el encuentro 
volvió a resurgir la figura de Sergi aprovechando una 
brillante jugada para conseguir el gol de la victoria.

Apretada pero justa 
victoria del equipo local

Liga  Veteranos

 
Gran partido el realizado por 
el Vinarós este domingo día 25 
de noviembre  a las 11,30 
horas en el Nou Estadi,   que 
venció por un contundente 7- 
2, ante un rival que en ningún 
momento dió su brazo a 
torcer y siguió luchando hasta 
el final. El mister Gilabert dió 
minutos a todo el banquillo 
que supieron aprovecharlo 
dando todo lo mejor y al 
final celebrar una victoria 
merecida.

FUtbol.  
Campeonato Veteranos 
Catalunya Sud
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bÀSQUEt.  Club Bàsquet Vinaròs Servol

PESCA.  Club Pesca Vinaròs

ARtS MARCIAlS. Club Taekwondo Vinaròs

ESPORTS

BENJAMIN 
El benjamín jugaba contra el Peñíscola y los 
pequeños siguen con su progresión. Jugaron un 
buen partido ante un equipo que disputó el partido 
con algunos niños de uno o dos años más grandes 
y eso se notó en el juego, pero los más pequeños 
del Vinaròs dieron la cara en todo momento.
ALEVIN 
El alevín también jugó contra el Peñíscola 
consiguiendo una amplia victoria. Contra dicho 
equipo se había perdido en la pretemporada, 
lo que habla de la buena progresión del equipo 
alevín y el buen trabajo que se está haciendo con 
este equipo.
 INFANTIL FEMENINO
C.B PUERTO SAGUNTO A 56 / C.B RURAL CAIXA 
VINAROS 46
El infantil se desplazó a Puerto Sagunto con algunas 
bajas en su equipo por diferentes motivos y eso se 
notó en el partido y en el resultado final. Las chicas 
lucharon en todo momento y dieron la cara y 
estuvieron en el partido hasta al final luchando por 
ganar,   pero al final no pudo ser. Buen partido de 
las chicas y ahora a seguir trabajando para mejorar.
 INFANTIL MASCULINO
AGORA PUERTO SAGUNTO A 53 / C.B RURAL 
CAIXA  VINAROS 60
Los jugadores del infantil consiguieron una 
importante victoria en una pista difícil. Partido 
muy complicado y en el que el equipo visitante 
fue perdiendo hasta los dos últimos cuartos donde 
los jugadores del Vinaròs desplegaron su mejor 
juego y eso hizo que consiguieran la victoria final 
merecidamente. Esta victoria hace que el equipo 

infantil siga en lo más alto de la clasificación.
CADETE CASTELLON
C.B ONDA 62 / C.B  RURAL CAIXA VINAROS  33
El cadete obtuvo una derrota ante el C.B ONDA 
equipo que se presentó con 4 jugadores de 1,95 
de altura cosa con la que no pudieron luchar los 
cadetes del Vinaròs. Los jugadores visitantes 
cuando no conseguían correr y meter canastas 
fáciles les era imposible anotar dado la altura del 
equipo rival. Al final, resultado un poco amplio 
para el juego que realizaron los dos   equipos, 
pero la altura de los jugadores del Onda marco la 
diferencia en este partido.
SENIOR FEMENINO
C.B RIBA ROJA 91 / C.B WOK HUM VINAROS 19
Derrota muy amplia del equipo de Vinaròs ante 
el campeón del año pasado y equipo que luchara 
por repetir el campeonato. El Vinaròs se presento 
con muchísimas bajas tantas que solo pudo jugar 
una jugadora de edad senior ya que las demás 
no pudieron jugar por diferentes motivos. Con lo 

que el peso del partido lo tuvieron que llevar las 
jugadoras junior y cadetes del equipo visitante, 
mas la gran aportación de Alba la única senior 
que pudo jugar. Más no se les puede pedir a las 
jóvenes jugadoras del Vinaròs que lucharon en 
todo momento hasta el final del partido. Destacar  
a BEA Y SARA que sin poder jugar una por lesión 
y otra por enfermedad se desplazaron a animar a 
sus compañeras, lo que habla del compromiso que 
tienen con el equipo y sus compañeras, un buen 
ejemplo para las jóvenes jugadoras del Vinaròs.   
Este fin de semana nuestros entrenadores 
siguieron formándose ya que tuvo lugar el sábado 
las clases del curso de primer nivel que se celebra 
en Peñíscola organizado por los 3 clubs de la 
comarca y la federación valenciana.
También desde el C.B VINARÒS SERVOL queremos 
mandar ánimos a la familia de María Lora para que 
su padre se recupere del accidente que tuvo.
Les mandamos un fuerte abrazo.

El pasado fin de semana, desde el  viernes  23 
hasta el  domingo  25, tuvo   lugar en las playas 
de Peñiscola la celebracion del Campeonato 
de España  Mar  Costa Liga de Clubes Categoria 
Absoluta. El equipo del cual es integrante 
el vinarocense David Bosch, el Cultural Deportiva 
A que por supuesto representaba a la Comunidad 
Valenciana entre un total de 22 equipos, 
logró alzarse con la cuarta plaza del campeonato, 
a tan solo un punto de obtener el segundo puesto, 
y lograr el pase al Mundial. Para este equipo 
el  Campeonato se complicó desde la primera 

manga, donde a pesar de presentar  capturas 
todos sus miembros a pesaje sólo obtuvo la 14 
plaza provisional. Pero todo cambió en la segunda 
manga, la del sábado por la  mañana, donde 
el  equipo supo sobreponerse y consiguió ganar 
esa manga, lo que les aupó a la  cuarta plaza de 
la general. Esta plaza se pudo mantener durante 
la tercera y  última manga, la más complicada en 
capturas, donde el equipo únicamente pudo lograr 
la sexta plaza. Al final, cuarta plaza en la general en 
uno de los campeonatos de mar costa más reñidos 
de los últimos tiempos.

Campeonato España Mar Costa Liga Clubes

El pasado domingo 25 de noviembre, 
el equipo formado por taekwondistas 
de los gimnasios TKD Alfaro de 
Amposta y gimnasio San Francisco 
de Vinaròs, se desplazaron hasta 
Barcelona para participar en 
el Campeonato de Cataluña de 
jóvenes promesas.  
Al final de la jornada obtuvieron un 
total de 6 medallas con la siguiente 
clasificación: 
*  Xena Rodera -- medalla de bronce 

-- ( TKD Alfaro Amposta ) 
* Jan Sturm -- medalla de bronce -- 
(TKD Alfaro Amposta) 
* Andrea Gutiérrez -- medalla de 
bronce -- (TKD Alfaro Amposta) 
* Nerea Gasulla -- medalla de oro 
y copa ( gimnasio San Francisco 
Vinaròs) 
* Rachid Zaitouni -- medalla de plata ( 
gimnasio San Francisco Vinaròs ) 
* Lupe Beltran -- medalla de bronce ( 
gimnasio San Francisco Vinaròs )

Tres podiums para el taekwondo de Vinaròs
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CONSELL MUNICIPAL DE FORMACIÓ 
DE PERSONES ADULTES INFORMA:

Tauler Municipal

L'AJUNTAMENT INFORMA

LA REGIDORIA DE COMERÇ DE L’AJUNTAMENT DE VINARÒS INFORMA: 

L’AJUNTAMENT DE VINARÒS INFORMA: 

AMPLIACIÓ HORARI ECOPARC MÒBIL

El Consorci de Residus de la zona nord ha ampliat els 
dies que posa a disposició dels ciutadans l’ecoparc mòbil 
per a la recollida selectiva de residus:
Nou horari ecoparc mòbil:
Dilluns, divendres i dissabte: de 08.00h a 15.00h.
Lloc:
Passeig Joan Ribera s/n encreuament amb carrer Molí. 
Més informació:
www.consorcicastellonord.com

REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL INFORMA:

TRAMITACIÓ DE LA TARGETA DAURADA
Es comunica a les persones interessades a obtenir la targeta daurada 
per poder accedir al transport públic urbà de manera gratuïta,  que 
el proper dia  que es durà a terme la  seva tramitació serà el  5 de 
diciembre de 2012.

Requisits:
- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.

Lloc: Regidoria de Benestar Social, Pl. de Sant Antoni, 19-baix
Horari: de 10’00h. a 13’00h.

Informació i inscripcions:
Matins: Dilluns, dimarts i 
dimecres 11.30 – 13.30 h
Vesprades: Dijous 18 – 20h
Av. Colom s/n (antiga escola S. 
Sebastià) 
Tel. 964 40 74 93 / www.epa.
vinaros.es

El Mercat de Vinaròs i els comerços obriran el 
dissabte 8 i el diumenge 23 de desembre.

Se informa que el 6 de 
diciembre, se celebrará el 
Mercado Ambulante en 

el sitio de costumbre

TERRAZAS EN LA VIA PUBLICA
Vista la Ordenanza Reguladora de las 
Instalaciones y Ocupaciones de la vía pública 
del Ayuntamiento de Vinaròs, publicada en el 
BOP en fecha 8 mayo de 2012, por medio de la 
presente se les RECUERDA:

•	 La ocupación requiere Autorización 
Municipal.

•	 La presentación de la instancia, no 
implica su autorización.

•	 La actividad queda sometida al pago 
de la tasa correspondiente.

•	 La instalación eléctrica debe quedar 
fuera del alcance de las personas.

•	 Quedan prohibidas las maquinas 
expendedoras y recreativas.

Terrazas:
Debe solicitarse junto con la 
documentación siguiente:

Justificante de la licencia de 
actividad,

Fotocopia del DNI o CIF,
Memoria del tipo de ocupación,
Justificante de haber abonado 
las tasas,
Plano en planta de distribución, 
con memoria de los elementos a 
colocar.

•	 Horario de cierre de la terraza, será el 
mismo de la actividad.

•	 Retirar el mobiliario al final de la 
actividad, recogiéndolo dentro del 
propio establecimiento.

•	 El mobiliario no debe llevar 
publicidad.

•	 El funcionamiento de la terraza, no 
podrá transmitir niveles de ruidos 
superiores a los establecidos.

Las terrazas en la calzada:
•	 Deberán tener una tarima a la misma 

altura de la acera.
•	 Limitada por tres lados, con 

paravientos, teniendo sólo acceso por 
la acera.

El mobiliario:
•	 Deberá adaptarse, en forma y color a 

la ordenanza.
•	 Parasoles cuadrados.
•	 Mesas y sillas según la ordenanza.
•	 No debe llevar publicidad, sólo está 

permitida en el toldo.

Queda terminantemente prohibido perforar 
el pavimento o anclar en él cualquier 
elemento que componga la terraza (excepto 
acuerdo municipal y presentación del aval 
correspondiente).

Queda prohibida la instalación de terraza, en 
las aceras de menos de 3 metros de ancho.

El espacio mínimo para los peatones debe 
ser de 2 metros de ancho.
Policía Local – Vinaròs 

Curs d’informàtica 
 2a temporada

A partir del 3 de desembre pots consultar 
horaris i matricular-te als següents cursos 
d’informàtica per a l’any nou:

- Introducció a la informàtica

- Windows 7 + Word 2010

- Internet i correu electrònic

- Retoc fotogràfic

- Maneig de fotografies

- Xarxes socials: facebook, twitter...

- Altres
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L ' A J U N T A M E N T  I N F O R M A
L'Ajuntament de Vinaròs disposa d'un correu electrònic on pots enviar les 
teues queixes, suggerències, propostes, tot allò que consideres oportú. 
Digues la teua!

participa@vinaros.es

El Ayuntamiento de Vinaròs dispone de un correo electrónico donde puedes 
enviar tus quejas, sugerencias, propuestas, todo aquello que consideres 
oportuno. ¡Di la tuya!

Data: del 14/12/12 al 6/1/13
Lloc: Plaça Sant Valent
Places vacants: 6 (4 m x 1 m)
Horari: de 18.00 h a 22.00 h
Productes: Artesania i manualitats
PRESENTACIÓ D’INSTÀNCIES: 
DEL 5 DE NOVEMBRE AL 30 DE NOVEMBRE DE 2012
La documentació a aportar serà la següent, 
mitjançant fotocòpia compulsada: 
DNI
NIE amb permís de treball en vigor
Certificat de registre de l’UE i DNI o passaport en 
vigor
Targeta d’identificació fiscal de persones jurídiques
Vida laboral de la Seguretat Social
Justificant de pagament de quota d’autònoms
Certificat del compliment de les obligacions 
tributàries locals (Plaça Mª Conesa)
Justificant de l’ingrés en concepte de taxa (3ª planta 
de l’Ajuntament)
Relació dels productes en venda

LA REGIDORIA DE GOVERNACIÓ INFORMA:

LA REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL INFORMA:

Tauler Municipal

OFERTA DE PARTICIPACIÓ EN EL MERCAT EXTRAORDINARI 
DE NADAL DE PRODUCTES D’ARTESANIA NO PERIÒDICS DEL 

MUNICIPI DE VINARÒS ANY 2012-2013

Servicio gratuito de asesoramiento y 
mediación en reclamaciones de préstamos 

hipotecarios sobre la vivienda habitual
Mes de diciembre

Jueves 13 de diciembre de 10 a 14 horas.
Jueves 27 de diciembre de 10 a 14 horas.

Lugar: edificio de servicios sociales (plaza san 
antonio), en la segunda planta (entrada por la 
puerta lateral)
Teléfono de información y cita previa          
                  964825717 (El mismo día que se presta el 
servicio)
            964455257 (Días en los que no se presta el 
servicio)
__________________________________________

Servei gratuït d'assessorament i mediació en 
reclamacions de préstecs hipotecaris sobre la 

vivenda habitual
Mes de desembre 

Dijous 13 de desembre de 10 a 14 hores
Dijous 27 de desembre de 10 a 14 hores

Lloc: edifici de serveis socials (plaça sant antoni), a 
la segona planta (entrada per la porta lateral)
Telèfon d'informació i cita prèvia
             964825717 (El mateix dia que es presta el 
servei)
             964455257 (Dies en què no es presta el 
servei)
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ESQUELES

PUBLICITAT

ESQUELES

Tu familia te recuerda con cariño

1º Aniversario
Juana Verge Verge
Falleció cristianamente en Vinaròs 

a los 82 años 
E.P.D.
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19 h. 
Festius: 9.00,10.30, 12.00 i 19 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
 CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO
 VINARÒS-MADRID

 MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES
 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30

 SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.45, 7.00, 7.45, 8.45, 9.45, 10.45, 
11.45, 12.45, 13.45, 14.45, 15.30, 15.45, 16.45, 17.45, 18.45, 
19.45, 20.45
Dissabtes, Diumenges i festius: 7.00, 7.45, 8.45, 10.45, 11.45, 
12.45, 15.30, 16.45, 17.45, 19.15
 TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 10.30, 
11.00, 12.00, 13.00, 14.00, 14.25, 14.45, 15.30, 17.00, 18.00, 
19.00, 19.05, 20.15, 21.15 i 23.15
Dissabtes, Diumenges i festius: 6.15, 7.00, 9.00, 10.00, 11.00, 
13.30, 14.00, 14.25, 15.00, 17.30, 19.00, 19.05, 21.00
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA (HORARI ESTIU)

 VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.35, 7.05, 7.20, 7.35, 7.50, 8.05, 8.20, 8.35, 9.05, 9.35, 10.05, 
10.35, 11.05, 11.35, 12.05, 12.35, 13.05, 13.35, 14.05, 14.35, 15.05, 
15.35, 16.05, 16.35, 17.05, 17.35, 18.05, 18.35, 19.05, 19.35, 20.05, 
20.35, 21.05, 21.35, 22.05, 22.35, 23.05, 23.35
*Els autobusos surten 5 minuts abans del Riu Servol

 PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 8.45, 9.15, 9.45, 10.15, 10.45, 11.15, 11.45, 12.15, 12.45, 
13.15, 13.45, 14.15, 14.45, 15.15, 15.45, 16.15, 16.45, 17.15, 17.45, 
18.15, 18.45, 19.15, 19.45, 20.15, 20.45, 21.15, 21.45, 22.15, 22.45, 
23.15, 23.45, 0.00, 0.15, 0.30, 0.45
. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Lliber-
tat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

Parada: Av. Llibertat                         *Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

TRENS A BARCELONA DIRECCIÓ VALÈNCIA 
VINARÒS BARCELONAANADA

 8.30
 9.19
 11.00
 12.00
 15.00
 17.00
 19.17
 19.30

Alaris
Reg. Exp.
Talgo

Talgo

Talgo

Talgo

Alaris
Reg. Exp.

 10.30
 12.27
 12.52
 13.49
 16.49
 18.57
 22.31
 21.28

Sortida de

Talgo
Reg. Exp.

Talgo

Alaris
Alaris

Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.

TORNADATORNADA VINARÒSBARCELONA ANADA VINARÒS CASTELLÓ VALÈNCIA MADRID
 10.00
 10.35
 13.08
 14.05
 16.35
 17.00
 17.15
 19.55
 20.10

VALÈNCIA
 10.43
 11.34
 13.52
 14.51
 17.20
 17.59
 18.03
 20.48
 21.04

CASTELLÓ
 11.24
 12.31
 14.30
 15.38
 17.53
 18.54
 18.37
 21.28
 21.54

VINARÒS
Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

El Diariet no es fa responsable de canvis i/o errors en els horaris. Cal consultar-los a www.renfe.es o al telèfon: 902 24 02 02

Reg. Exp.
Reg.Exp.
TALGO
TALGO 
Alaris
Reg.Exp.
Alaris
TALGO
Reg.Exp.
TALGO
Reg.Exp.
TALGO

7.10
10.24
11.33
14.31
15.39
16.56
17.54
18.38
18.55
21.29
21.55
22.03

10.23

13.35
16.37
17.39

20.09
20.39
22.08
23.46

23.58

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

NO Dom

NO Sab

Domingo

ALVIA
Reg Exp.
Reg Exp.
Alaris
Reg.Exp
TALGO
TALGO
Reg.Exp.
ALVIA
TALGO
TALGO
Reg.Exp
Alaris

6.50
7.20
8.28
10.31
12.27
12.53
13.50
14.04
16.45
16.50
18.58
19.14
21.29

7.30
8.14
9.21
11.05
13.18
13.37
14.25
14.55
17.28
17.32
19.40
20.12
22.10

8.17
9.07
10.19
11.50
14.12
14.30
15.15
15.50
18.15
18.01
20.25
21.29
23.03

Diario

NO Sab/Dom

Sábados

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

Diario

10.25

20.32

TORTOSA
Arribada a

7.45
11.00

17.36

19.34

22.30

TARRAGONA
Arribada a

8.54

12.34
15.37
16.39

18.53
19.38
20.58
22.40

23.04

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
1 Desembre GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

2 Desembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

3 Desembre SANZ c. Pont, 83

4 Desembre VALLS zona turística nord, 11

5 Desembre MATEU c. Sant Francesc, 103

6 Desembre TORREGROSA av. Llibertat, 9

7 Desembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15
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